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Inhoud
Nr. 23 Dinsdag 6 februari 1990

Berichten van verhindering, blz. 945

Ontwerp van- decreet
Indiening en verwijzing, blz. 945

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 945

Voorstel tot wijziging van het Reglement
Intrekking, blz. 945

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 945

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 9 4 6

Samenstelling van een Commissie
Wijzigingen onder de vaste en de plaats-
vervangende leden, blz. 946

Regeling van de werkzaamheden, blz. 946

Motie van orde
Verwijzing naar Commissie en aanvulling
van de agenda, blz. 946

Vragen (R.v.O. art. 70)
Vraag van mevrouw M. De Meyer tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over de bodemvervuiling
door zware metalen van de overstromings-
gebieden van de Schelde en de Durme,
blz. 947
Vraag van de heer H. Van Dienderen tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, en de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Welzijn en
Gezin, over de houding van de Executieve
ten opzichte van de financiële regeling be-
treffende de tewerkstelling van gewetens-
bezwaarden door welzijns-, verzorgings-
en sociaal-culturele organisaties, blz. 947
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over het gebrek aan financiële
middelen van de niet-openbare televisie-
verenigingen, blz. 948
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de dalende inkomsten voor
de geschreven pers door de handelsrecla-
me op VTM, blz. 949
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de Geschillenraad voor
niet-openbare televisieverenigingen, blz.
950
Vraa van de heer A. De Beul tot de heer
D. Eoens, Gemeenschapsminister van
Onderwijs, en de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur, over de
houding van de Ministers betreffende het
opnemen van een culturele paragraaf in
het Europees Verdrag, blz. 950
Vraag van de heer J. Cuyvers tot de heer
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L. Waltniel, Gemeenschapsminister van
Ruimtelijke Ordening en Huisvesting, en
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de toenemende
hinder veroorzaakt door een groot indus-
trieel bedrijf in het stadscentrum van
Aalst, blz. 951

Motie van orde
Regeling van de werkzaamheden, blz. 95 1

Vraag van mevrouw N. Maes tot de heer
D. Coens. Gemeenschapsminister van
Onderwijs. over gemeenschapsscholen die
dagelijks een kwartier Franse les geven
aan kleuters. blz. 952

Vragen (R.v.O. art. 70) (Voortzetting)
Vraag van de heer J. Cuyvers tot de heer
L. Waltniel, Gemeenschapsminister van
Ruimtelijke Ordening en Huisvesting, en
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu. Natuurbehoud
en Landinrichting, over de toenemende
hinder veroorzaakt door een groot indus-
trieel bedrijf in het stadscentrum van
Aalst (Voortzetting). blz. 951

Vraag van de heer M. Bartholomceussen
tot de heer J. Sauwens. Gemeenschapsmi-
nister van Openbare Werken en Verkeer.
over de terugbetaling. van het Belgisch
aandeel in de werken uitgevoerd door Ne-
derland voor de oeververdediging langs
de Westerschelde. blz. 954
Vraag van de heer G. Janzcgers tot dc
heer G. Geens. Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve. Gemeenschapsministcr
van Financiën en Begroting, over de orga-
nisatie van het openbaar onderzoek inza-
ke de TGV naar aanleiding van het over-
maken van het MER aan de Vlaamse Exe-
cutieve door de nationale Minister van
Verkeerswezen. blz. 95.5
Vraag van de heer W. Van Durme tot de
heer L. Waltniel. Gemeenschapsminister
van Ruimtelijke Ordening, over de even-
tuele wijziging van het Gewestplan voor
de oprichting van een mediacentrum te
Gent, blz. 956
Vraag van de heer H. Van Dienderen tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over bouwwerken in het domein An-
kerhof te Brasschaat, blz. 957
Vraag van de heer J. Geysels tot de heer
J. Lenssens. Gemeenschapsminister van
Welzijn en Gezin, over de kredieten voor
de bestrijding van de kansarmoede ten be-
hoeve van de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie in Brussel, blz. 958

Interpellatie (R.v.O. art. 72)
Interpellatie van de heer L. Vanhoren-
beek tot de heer P. Dewael.. Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de op te
richten Europese Stichting van de Poëzie.
blz. 959

Begroeting van een buitenlandse delega-
tie, blz. 961

Interpellatie (R.v.O. art. 72) (Voortzet-
ting)

Interpellatie van de heer L. Vanhoren-
beek tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de op te
richten Europese Stichting van de Poëzie
(Voortzetting). blz. 961

Sprekers : de heer L. Vanhorenbeek.
Minister P. Dewael

Regeling van de werkzaamheden, blz. 964

Nr. 24 Woensdag 7 februari 1990

Berichten van verhindering, blz. 965

Actuele vraag van de heer L. Peeters tot
de heer P. Dewael. Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur. over het uitlenen van mu-
seumwerken aan de stichting Internatio-
nal Fine Arts Foundation, blz. 965

Actuele vragen (R.v.O. art. 71)

Actuele vraag van de heer E. Gryp tot de
heer T. Kelchtermans. Gemeenschapsmi-
nister van Leefmilieu. Natuurbehoud en
Landinrichting. over de Interministeriële
Conferentie voor Leefmilieu. blz. 966
Actuele vraag van de heer A. Denys tot
dc heer H. Weckx. Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid cn Brusselse
Aangelegenheden. over de problematiek
van de onafhankelijke thuisverzorging,
blz. 967
Actuele vraag van de heer J. Valkeniers
tot dc heer L. Van den Bossche, Gemeen-
schapsministcr van Binnenlandse Aange-
legenheden en Openbaar Ambt. over het-
versturen van Franstalige aanslagbiljetten
door de Provincie Brabant voor het innen
vande provinciale milieubelastingen in
Vilvoorde. blz. 968
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer L. Van den Bossche, Ge-
meenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Openbaar Ambt,
over de organisatiestructuur en perso-
neelsformatie van de zes departementen
van de Vlaamse Gemeenschap en het
Vlaamse Gewest, blz. 969
Actuele vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer L. Van den Bossche, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse Aange-
legenheden en Openbaar Ambt, over de
bevoegdheid van de Minister naar aanlei-
ding van een recente omzendbrief van de
nationale Minister van Binnenlandse Za-
ken in verband met het inzagerecht van
de gemeenteraadsleden, blz. 971

Motie van orde
Regeling van de werkzaamheden, blz. 972

Reglement - Aanpassingen
Bespreking, blz. 972

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
verslaggever, L. Hancké, A. Denys,
J. Geysels, G. Verhaegen, A. De Beul



- 

- 

- - 

Voorstel van resolutie van de heer A. De-
nys betreffende maatregelen om een einde

268 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 6
te maken aan de compensatiepolitiek

Bespreking, blz. 9 9 1
Sprekers : de heren F. Vermeiren,
verslaggever, E. Van Rompuy, G.
Moens, A. Denys, Minister G. Geens,
de heer A. De Beul

Reglement - Aanpassingen
Hoofdelijke stemming, blz. 997

Voorstel van resolutie van de heer A. De-
nys betreffende maatregelen om een einde
te maken aan de compensatiepolitiek
- 268 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stemming, blz. 999
Hoofdelijke stemming, blz. 1000

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1001

Nr. 25 Woensdag 21 februari 1990

Berichten van verhindering, blz. 1003

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1003

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1003

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1003
Overneming, blz. 1003
Intrekking, blz. 1003

Beleidsbrieven
Indiening en verwijzing, blz. 1004

Verslagen
Indiening, blz. 1004

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1004

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1004

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1004

Voorstel van decreet van de heer J. An-
soms C.S. houdende oprichting van een
Vlaamse Stichting voor Verkeerskunde
- 87 (BZ 1988) - Nrs. 1 tot 5
Algemene bespreking, blz. 1005

Sprekers : mevrouw M. Panneels-Van
Baelen, verslaggever, de heren E.
Beysen, L. Vanhorenbeek, C. Moors,
A. Denys, J. Ansoms, Minister D.
Coens, de heer G. Verhaegen

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer G. Annemans
tot de heer D. Coens. Gemeenschapsmi-

nister  van Onderwijs, over het verengel-
sen van het universitair onderwijs, blz.

Sprekers : de heren G. Annemans, L.
Vanhorenbeek, Minister D. Coens

Interpellatie van mevrouw N. Maes tot de

1009

heer D. Coens, Gemeenschapsminister
van Onderwijs, over het experiment van
tweetalig kleuteronderwijs in het Lim-
burgs Gemeenschapsonderwijs, blz. 1013

Sprekers : mevrouw N. Maes, de he-
ren C. Moors, J. Verheyden, Minister
D. Coens

Interpellatie van de heer J. Valkeniers tot
de heer L. Van den Bossche, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse Aange-
legenheden en Openbaar Ambt, over het
taalgebruik in de Gemeenteraden van
Kraainem en Linkebeek
Interpellatie van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Bossche, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse Aange-
legenheden en Openbaar Ambt, over het
taalgebruik in de Gemeenteraden van
Kraainem en Linkebeek en een mogelijk
eindverslag van de Arrondissementscom-
missaris ter zake, blz. 1020

Sprekers : de heren J. Valkeniers, G.
Annemans, Minister L. Van den Bos-
sche

Interpellatie van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Begro-
ting, over het geschorste cultureel ak-
koord met Zuid-Afrika en het eventueel
sluiten van een nieuw akkoord, blz. 1025

Sprekers :  de heer P. Van Grember-
gen, mevrouw M. De Meyer, de heer
H. Van Dienderen, Minister G.
Geens. de heren G. Verhaegen, A.
Denys, L. Hancké

Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting, over het be-
leid van de Vlaamse Executieve 1 jaar na
het Regeerakkoord en naar aanleiding
van de recente verklaringen van de Ge-
meenschapsminister van Welzijn en Ge-
zin, blz. 1032

Sprekers : de heer A. Denys, Minister
G. Geens, de heer E. Van Rompuy

Indiening van een motie, blz. 1036

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1037

Nr. 26 Donderdag 22 februari 1990

Berichten van verhindering, blz. 1039

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer J. Cuyvers tot
de heer H. Weckx, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Brusselse

Aangelegenheden, over de asbestproble-
men op de wandelpaden van het Blaas-
velds Broek in de gemeenten Mechelen
en Willebroek, blz. 1039
Actuele vraag van de heer E. Van Rom-
puy tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de sa-
menstelling van het Expertencomité in de
Mediaraad, blz. 1040

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1041

Actuele vragen (Regl. art. 75) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer L. Vanhoren-
beek tot de heer D. Coens, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs, over de af-
wezigheid van de Vlaamse universiteiten
op het Salon van de Student, blz. 1041
Actuele vraag van de heer H. Lauwers tot
de heer D. Coens, Gemeenschapsminister
van Onderwijs, over de organisatie van de
basiseducatie, blz. 1041
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot de heer D. Coens, Gemeenschapsmi-
nister van Onderwijs, over het toenemen-
de tekort aan verpleegkundigen, blz. 1043
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot de heer D. Coens, Gemeenschapsmi-
nister van Onderwijs, over het uitblijven
van een beslissing inzake de verlenging
van de studieduur in het niet-universitair
hoger onderwijs, blz. 1045
Actuele vraag van de heer E. Van Rom-
puy tot de heer L. Van den Bossche, Ge-
meenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Openbaar Ambt,
over de moeilijkheden van de Conferentie
van Mandatarissen uit de faciliteitenge-
meenten rond Brussel, blz. 1046
Actuele vraag van mevrouw F. Brepoels
tot de heer L. Van den Bossche, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse Aange-
legenheden en Openbaar Ambt, over de
verplichting de Gemeenteraad van Maas-
eik samen te roepen op vraag van een
derde van de gemeenteraadsleden, blz.
1047
Actuele vraag van de heer E. Beysen tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over de vaste oeververbinding over de
Westerschelde
Actuele vraag van de heer L. Hancké tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over de vaste oeververbinding over de
Westerschelde, blz. 1047
Actuele vraag van de heer J. Van Looy
tot de heer J. Sauwens, Gemeenschapsmi-
nister  van Openbare Werken en Verkeer,
over het kappen en aanplanten van bomen
langs Gewestwegen in de Kempen, blz.
1049
Actuele vraag van de heer L. Peeters tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het kleuren van de palen van ver-
keerslichten, blz. 1050
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Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer, over het afschaffen van diensten
bij de buurtspoorwegen, blz. 1052
Actuele vraag van de heer G. Cardoen
tot de heer N. De Batselier. Vice-Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie, Midden-
stand en Energie, over de erkenning van
het Pajottenland als impulsgebied, blz.
1053
Actuele vraag van de heer W. Luyten tot
de heer N. De Batselier, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie, Midden-
stand en Energie, en de heer L. Waltniel,
Gemeenschapsminister van Ruimtelijke
Ordening en Huisvesting, over de aanleg
van een zuurstof- en water tofleiding door

5de Zuiderkempen, blz. ‘10 4
Actuele vraag van de heer J. Geysels tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over de vestiging van een recreatie-
park aan de Rauwse Meren te Mol. blz.
1055
Actuele vraag van de heer L. Vanhoren-
beek tot de heer L. Waltniel. Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting, en de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van Leef-
milieu, Natuurbehoud en Landinrichting,
over de mogelijke vestiging van een Wa-
vers industriepark in het landschapspark
Dijleland, blz. 1056
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Ordening

en Huisvesting, over uitbreidingswerken
aan de luchthaven van Zaventem, blz.
1057
Actuele vraag van mevrouw N. Maes tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, en de heer L. Van den
Bossche,. Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Open-
baar Ambt, over de bestrijding van de
muskusrat, blz. 1058
Actuele vraag van de heer D. Van der
Maelen tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu en
Landinrichting, over de vervuiling van de
Dender naar aanleiding van het aannemen
van een motie in de Gemeenteraad van
Geraardsbergen, blz. 1059
Actuele vraag van de heer J. Cuyvers tot
de heer T. Kelchtermans. Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, natuurbehoud en
Landinrichting, over de kwaliteit van het
slib van de waterlopen van 2e en 3e cate-
gorie. blz. 1060

Sociaal-Economische Raad van Vlaande-
ren
Aanwijzing van 7 leden, blz. 1060

Sprekers : de heren J. Geysels, A.
Denys, G. Verhaegen

Voorstel van decreet van de heer J. An-
soms C.S. houdende oprichting van een
Vlaamse Stichting voor Vcrkeerskunde
- 87 (BZ 1988) - Nrs. 1 tot 5
Verwijzing naar Commissie, blz. 1061

Actuele interpellatie (Rcgl. art. 74)
Actuele interpellatie van de heer A. De-

nys tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over het
Milieubeleidsplan 1990-1995, blz. 1062

Sprekers : de heren A. Denys, E.
Vandebosch, J. Timmermans, J. Gey-
sels, M. Capoen, E. Gryp, Minister
T. Kelchtermans, de heer G. Verhae-
gen

Indiening van een motie, blz. 1074

Interpellaties (Regl. art 76)
Interpellatie van de heer F. Vandenbrou-
cke tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting, over de stand van zaken
betreffende de bescherming van het RI-
TO-gebouw te Leuven, blz. 1074

Sprekers : de heer F. Vandenbroucke,
Minister L. Waltniel. de heer D. Ver-
vaet. mevrouw T. Merckx-Van Goey,
de heer G. Verhaegen

Interpellatie van de heer P. Vangansbeke
tot de heer L. Waltniel. Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, en de heer L. Van den Bos-
sche. Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden en Openbaar
Ambt. over de problematiek van de socia-
le huisvesting, blz. 1080

Sprckcrs : de heren P. Van Gansbeke,
P. Brcvne. H. De Loor. Minister L.
Waltniél

Regeling
1086

van de werkzaamheden, blz.
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23e vergadering Dinsdag 6 februari 1990

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

.
- De vergadering wordt geopend om
14 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

E. Flamant, A. Steverlynck ; gezond-
heidsredenen.

M. Mahieu ; ambtsverplichtingen.

ONTWERP VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende ont-
werp van decreet werd ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende
instelling van een tweejaarlijkse
prijs van de Vlaamse Gemeen-
schap voor een werk over een we-
tenschappelijk ontwerp
- 288 (1989-1990) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 23
6 februari 1990

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :

- Voorstel van decreet van de heer
E. Beysen C.S. houdende wijziging
van de wet van 29 mei 1959 tot
wijziging van sommige bepalingen
van de onderwijswetgeving
- 286 (1989-1990) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer
E. Beysen C.S. houdende wijziging
van het koninklijk besluit van 25
oktober 1971 tot vaststelling van
het statuut van de leermeesters,
de leraars en de inspecteurs ka-
tholieke en protestantse gods-
dienst der inrichtingen voor lager,
buitengewoon, middelbaar, tech-
nisch, kunst- en normaalonder-
wijs van de Staat
- 287 (1989-1990) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer
W. Seeuws C.S. houdende erken-
ning en subsidiëring van initiatief-
nemende verenigingen of instel-
lingen voor lokaal jeugdwerk en
subsidiëring van gemeentebestu-
ren inzake lokaal jeugdbeleid
- 289 (1989-1990) - Nr. 1
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
W. Seeuws C.S. houdende erken-
ning en subsidiëring van initiatief-

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

nemende verenigingen of instel-
lingen voor regionaal jeugdwerk
en subsidiëring van gemeentebe-
sturen inzake regionaal jeugdbe-
leid
- 290 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
A. Denys C.S. houdende dynami-
sering en democratisering van de
sociaal-economische besluitvor-
ming in Vlaanderen
- 291 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Energie en Te-
werkstelling.

VOORSTEL TOT WIJZIGING
VAN HET REGLEMENT

Intrekking

De Voorzitter : Het volgende voor-
stel tot wijziging van het Reglement
werd ingetrokken :

- Voorstel van de heer L. Hancké
tot wijziging van het Reglement
van Orde van de Vlaamse Raad
- 145 (BZ 1988) - Nr. 1.

ARRESTEN VAN HET ARBI-
TRAGEHOF

Indiening

945



De Voorzitter : De volgende arresten
van het Arbitragehof werden inge-
diend :

- Arrest van het Arbitragehof van
25 januari 1990 inzake het beroep
tot vernietiging van de artikelen
17 tot 28, en inzonderheid van de
artikelen 26 en 27 van de pro-
grammawet van 30 december
1988 ingesteld door M. Bies-
brouck en consorten
- Arrest nr. 6/90

- Arrest van het Arbitragehof van
25 januari 1990 inzake de prejudi-
ciële vraag gesteld door de recht-
bank van eerste aanleg te Ver-
viers bij vonnis van 22 maart 1989
in zake het Openbaar Ministerie
tegen Counasse en consorten
- Arrest nr. 7/90.

De arresten liggen ter inzage bij het
Secretariaat van de R a a d ,  Afdeling
Open bare Vergadering.

KENNISGEVING VAN HET AR-
BITRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : De volgende kennis-
geving van het Arbitragehof werd in-
gediend :

- Kennisgeving van het Arbitrage-
hof betreffende de prejudiciële
vraag gesteld door de politierecht-
bank te Brussel bij vonnis van 20
december 1989 in zake het Open-
baar Ministerie tegen Boes en
Jacques
- Rolnummer 167.

Deze kennisgeving ligt ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

SAMENSTELLING VAN EEN
COMMISSIE

Wijzigingen onder de vaste en de
plaatsvervangende leden

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 23
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De Voorzitter : Dames en heren,
voor de SP-fractie is :

- in de Commissie voor Economie,
Energie en Tewerkstelling de
heer Schoeters als vast lid vervan-
gen door de heer Egelmeers en
de heer Op ‘t Eynde als plaatsver-
vangend lid vervangen door de
heer Schoeters.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

, 
De Voorzitter : Dames en heren, op
verzoek van de interpellant wordt de
interpellatie van mevrouw Duroi-
Vanhelmont tot Ministers Geens en
Dewael over de oprichting door de
BRT van een pensioenfonds voor de
financiering en de betaling van de
pensioenen van de personeelsleden
en hun rechthebbenden verdaagd
naar een latere vergadering.

MOTIE VAN ORDE

Verwijzing naar Commissie en aan-
vulling van de agenda

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, onze agenda vermeldt
een beraadslaging over aanpassingen
in ons Reglement. Onze fractie heeft,
zoals collega Geysels overigens, ter
zake een amendement ingediend. Ik
zou het appreciëren mocht ons amen-
dement vooraf in de Commissie wor-
den besproken. Wij zouden dan mor-
genmiddag in Openbare Vergadering
kunnen beraadslagen over ons Regle-
ment.

Vervolgens stellen wij voor dat wij
eveneens morgennamiddag in Open-
bare Vergadering het voorstel van re-
solutie zouden behandelen betreffen-
de de compensatiepolitiek, voorstel
dat in de Commissie werd geamen-
deerd.

De heer G. Geens (CVP), Voorzitter
van de Vlaamse Executieve en Ge-
meenschapsminister van Financiën en
Begroting

Ten slotte, vraag ik u, mijnheer de
Voorzitter, aan te dringen op de aan-
wezigheid van de Voorzitter van de
Executieve bij de behandeling van dit
voorstel van resolutie morgen. Tij-
dens de geanimeerde bespreking in
de Commissie bleek immers dat een
aantal leden van de meerderheid vra-
gen hadden bij het standpunt ingeno-
men door de Executieve in het Over-
legcomi té.

De Voorzitter : Dames en heren, de
heer Denys stelt voor onze agenda
als volgt te wijzigen.

Aangezien er verschillende amende-
menten zijn ingediend bij het voorstel
tot wijziging van ons Reglement, stelt
de heer Denys voor onverwijld de
Commissie voor het Reglement bij-
een te roepen. Ik stel voor dat deze
Commissie morgen om 10 uur zou
bijeenkomen.

Ten tweede stelt de heer Denys voor
zijn voorstel van resolutie betreffen-
de maatregelen om een einde te ma-
ken aan de compensatiepolitiek dat
gisteren in Commissie werd bespro-
ken, toe te voegen aan onze agenda
van morgennamiddag.

Ingekomen stukken
Samenstelling Commissie
Regeling werkzaamheden
Voorstellen verwijzing Commissie en aanvulling agenda 946



Voorzitter

Ten derde, vraagt de heer Denys dat
uw Voorzittêr. er bij de Voorzitter
van de Executieve zou op aandringen
dat hij bij de bespreking van dit voor-
stel van resolutie in Openbare Verga-
dering morgen, zou aanwezig zijn.

Gaat de Raad akkoord met deze
voorstellen tot wijziging van onze
agenda.

De heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord.

De heer H. Suykerbuyk : Mijnheer
de Voorzitter, indien er nog eerst een
bespreking in de Commissie voor het
Reglement wordt gehouden, wordt
dan het punt om 14 uur in Openbare
Vergadering besproken ?

De Voorzitter : Jawel, ‘mijnheer Suy-
kerbuyk, er zal morgen te 14 uur
worden vergaderd.  

Is iedereen het met de wijziging van
de werkzaamheden eens ? (Instem-
ming)

Dan is aldus besloten.

VRAGEN (R.v.O. art. 70)

Vraag van mevrouw M. De Meyer
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de bodemvervuiling door zware
metalen van de overstromingsgebie-
den van de Schelde en de Durme

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van mevrouw De
Meyer tot de heer Theo Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de bodemvervuiling
door zware metalen van de overstro-
mingsgebieden  van de Schelde en de
Durme.

Mevrouw De Meyer heeft het woord.

Mevrouw M. De Meyer (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, door
opeenvolgende wetenschappelijke
studies, onder andere van de Land-

bouwfaculteit van de RUG, het dos-
sier Cadmium van de Bond Beter
Leefmilieu, het jaarverslag 1988 van
de VMZ en proeven van provincie-
en gemeentebesturen werd onomsto-
telijk bewezen dat de overstromings-
gebieden van Schelde en Durme
zwaar zijn vervuild. De verontreini-
ging door zware metalen zou gevaar
opleveren voor mens en dier.

De betrokken gemeentebesturen
staan hier voor een immens, ge-
meenteoverschrijdend probleem,
waarvan de aanpak ten gronde hun
mogelijkheden overstijgt.

Welke initiatieven plant de Gemeen-
schapsminister om deze vervuiling
verder te onderzoeken, de bevolking
te informeren en saneringsmaatrege-
len te nemen ?

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, in
antwoord op haar vragen kan ik het
geachte lid mededelen dat in de over-
stromingsgebieden van de Schelde
reeds verschillende onderzoeken in-
zake de bodemverontreiniging door
cadmium werden uitgevoerd. De on-
derzoeken gebeurden soms op initia-
tief van gemeentebesturen of op ini-
tiatief van de bevoegde Administra-
tie, het Bestuur voor Leefmilieu van
AROL.

Voor het onderzoek richtten ge-
meenten zich meestal tot verschillen-
de laboratoria, die elk hun eigen me-
thode toepassen en hun onderzoek
meestal beperken tot het bepalen van
het cadmiumgehalte. Daar voor het
bepalen van het cadmiumgehalte
geen nationale referentiemethode
bestaat, is het vergelijken van gege-
vens, afkomstig van verschillende la-
boratoria zeer moeilijk.

Voor het Vlaamse Gewest gebeurden
deze onderzoeken door het Instituut
voor Scheikundig Onderzoek te Ter-
vuren, dat inzake deze materie een
internationaal gerenommeerde in-
stelling is. De laatste jaren werden zo
onderzoeken uitgevoerd te Kruibe-
ke, Zwijndrecht, Schelle, Hemiksem,
Boom, Willebroek, Puurs en Ham-
me.

Naast de bepaling van het cadmium-
gehalte werd ook de zuurtegraad en
de textuur van de bodem bepaald,
omdat deze gegevens uiteindelijk
maatgevend zijn voor de opname van
cadmium door gewassen.

Uit de onderzoeken blijkt dat in het
bestudeerde gebied de verhoogde
cadmiumgehalten voornamelijk toe
te schrijven zijn aan de aanvoer van
vervuild water en slib bij overstro-
mingen. Algemeen blijken de geva-
ren voor de volksgezondheid beperkt
te zijn, daar het zware polderbodems
betreft met een hoge zuurtegraad.

Ingevolge deze onderzoeken werden
telkens de betrokken eigenaars geïn-
formeerd en verschillende gemeente-
besturen zoals Kruibeke, Bornem en
Willebroek, hebben eveneens hun in-
woners geïnformeerd.

Wanneer mij concrete gevallen van
mogelijke bodemverontreiniging
worden gesignaleerd, zal ik niet nala-
ten deze gevallen verder te laten on-
derzoeken en de nodige maatregelen
te treffen.

Op initiatief van mijn voorgangers en
van mijzelf worden momenteel proef-
projecten inzake mogelijke sanerin-
gen van met cadmium verontreinigde
gronden in Noord-Limburg uitge-
voerd. De resultaten zullen richting-
gevend zijn voor verdere grootschali-
ge saneringsoperaties.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Van Dienderen
tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, en de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Welzijn en Gezin, over de
houding van de Executieve ten op-
zichte van de financiële regeling be-
treffende de tewerkstelling van gewe-
tensbezwaarden door welzijns-, ver-
zorgings- en sociaal-culturele organi-
saties

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van
Dienderen tot de heer Dewael, Ge-
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Voorzitter De Voorzitter : Minister Dewael, die
eveneens namens Minister Lenssens
antwoordt, heeft het woord.

De heer De Beul heeft het woord.

meenschapsminister van Cultuur, en
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Welzijn en Gezin, over de
houding van de Executieve ten op-
zichte van de financiële regeling be-
treffende de tewerkstelling van gewe-
tensbezwaarden door welzijns-, ver-
zorgings- en sociaal-culturele organi-
saties.

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter  ,
heren Ministers, collega’s, mijn vraag
gaat dus over de Tobback-taks voor
gewetensbezwaarden.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, op
12 januari 1990 heeft de nationale
Regering op de Ministerraad het
principe aanvaard om aan de privaat-
rechtelijke organisaties uit de wel-
zijns-, verzorgings- en sociaal-cultu-
rele sector een bijdrage op te leggen
van 3.000 frank per gewetensbe-
zwaarde die in dergelijke organisatie
zijn burgerdienst vervult. Een ko-
ninklijk besluit is daaromtrent nog
niet getroffen.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, vier regionale niet-openba-
re televisieverenigingen met name
RTVL uit Leuven, ATV uit Antwer-
pen, EVS uit Waregem en AVS uit
het Meetjesland beschikken reeds an-
derhalf jaar over een officiële erken-
ning op grond van de desbetreffende
bepalingen van het kabeldecreet van
28 januari 1987.

Op de Ministerraad van 12 januari
1990 heeft de nationale Regering een
koninklijk besluit goedgekeurd waar-
door de privaatrechtelíjke  organisa-
ties uit de welzijns-, verzorgings- en
sociaal-culturele sector worden ver-
plicht om maandelijks een bijdrage
van 3.000 frank te betalen per gewe-
tensbezwaarde die bij hen zijn bur-
gerdienst vervult.

Omtrent deze materie werd de
Vlaamse Executieve door de nationa-
le Regering niet geraadpleegd.

Betrokken NOTV’s  kunnen met deze
erkenning weinig uitrichten zolang zij
geen handelspubliciteit mogen voe-
ren of de beschikking krijgen over
andere financiële middelen, zoals dat
in de Franse Gemeenschap het geval
is.

In de reglementeringen van de diver-
se sectoren is niet voorzien in een
subsidiëring van deze uitgaven, aan-
gezien subsidieerbare personeelsle-
den door middel van een arbeids-
overeenkomst tewerkgesteld dienen
te worden.

Wil de heer Minister mij dan ook me-
dedelen wanneer hij bij de Vlaamse
Executieve ter zake een voorstel tot
oplossing gaat indienen.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Het is op zich reeds vreemd dat de
nationale Regering de lasten van de
dienstplicht en van de uitvoering van
het wettelijk recht op het bestaansmi-
nimum gedeeltelijk legt op de schou-
ders van de tewerkstellende organisa-
ties. Het betreft grotendeels diensten
en verenigingen die onder de voogdij
van de Gemeenschap vallen en ook
door haar worden gesubsidieerd.

Bijgevolg vloeit uit deze maatregel
geen meeruitgave ten laste van de be-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voort, zodat er in hoofde van
de Vlaamse Executieve geen redenen
zijn om deze aangelegenheid in te lei-
den bij het Overlegcomité Regering-
Executieven bij toepassing van arti-
kel 32, paragraaf 2, van de gewone
wet van 9 augustus 1980 tot hervor-
ming der instellingen.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in antwoord op zijn vraag kan
ik de heer De Beul meedelen dat ik
van mening ben dat de niet-openbare
regionale televisieverenigingen hun
middelen moeten putten uit een
machtiging voor het uitzenden van
handelsreclame.

Daarom volgende concrete vragen
aan de Minister.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Is de Vlaamse Executieve geconsul-
teerd door de nationale Regering al-
vorens die Tobback-taks werd inge-
voerd ?

Zullen de betrokken organisaties de
nieuwe kosten voortvloeiend uit de
Tobback-taks kunnen indienen voor
werkings- of personeelssubsidies ?

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over het ge-
brek aan financiële middelen van de
niet-openbare televisieverenigingen

Ik ben een tegenstander van subsi-
diëring omdat dit systeem dreigt uit
te groeien tot het bestaan van gepo-
litiseerde regionale omroepen.  Het
zou mijns inziens eveneens fout zijn,
op het ogenblik dat de Gemeenschap
geen voldoende middelen blijkt te
hebben voor de openbare omroep, in
gemeenschapsmiddelen te voorzien
voor regionale, private omroepen.

Wat nu de machtiging tot handelspu-
bliciteit betreft, kan ik het geachte
lid het volgende meedelen.

Overweegt de Vlaamse Executieve De Voorzitter : Aan de orde is de
om dit koninklijk besluit op de agen- mondelinge vraag van de heer De
da van het Overlegcomité Regering- Beul tot Minister Dewael over het
Executieven te plaatsen en de uitvoe- gebrek aan financiële middelen van
ring ervan, in afwachting van een re- de niet-openbare televisieverenigin-
sultaat, te doen opschorten ? gen.

De Vlaamse Executieve besliste in
haar vergadering van 5 januari 1989
een werkgroep ad hoc te belasten
met de problematiek van de financie-
ring van zowel de openbare als de
niet-openbare televisieverenigingen.
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Dewael

Anderzijds heb ik ook, vanaf het
ogenblik dat, ingevolge de laatste
staatshervorming, de Gemeenschap-
pen bevoegd werden voor de materie
van de handelspubliciteit op radio en
televisie, een advies gevraagd aan de
Vlaamse Mediaraad. De wet van 6
februari 1987 bepaalt immers in arti-
kel 12, paragraaf 1 dat aan de mach-
tigingen om handelspubliciteit op te
nemen in televisieprogramma’s ge-
richt tot een deel van een Gemeen-
schap, voorwaarden en modaliteiten
kunnen bepaald worden. Deze ad-
viesaanvraag gebeurde bij brief van
13 februari 1989 aan Professor Doc-
tor Guido Fauconnier, Voorzitter
van de Vlaamse Mediaraad.

gionale, lokale niet-openbare televi-
sieverenigingen. Wat in dit advies
echter wel ontbrak was de omschrij-
ving van de eventuele voorwaarden
en modaliteiten die, overeenkomstig
artikel 12, paragraaf 1 van de wet van
6 februari 1987, kunnen worden ver-
bonden aan de machtigingen om han-
delspubliciteit op te nemen in televi-
sieprogramma’s, gericht tot een deel
van een Gemeenschap.

faitaire tegemoetkoming voor het
verlies aan inkomsten ingevolge het
invoeren van de handelspubliciteit op
radio en televisie”.

De door VTM sinds 1 februari 1989
gebrachte handelspubliciteit heeft
ongetwijfeld inkomstenverlies ver-
oorzaakt voor de geschreven pers,
meer in het bijzonder voor de week-
bladpers.

Intussen heeft het Comité van Exper-
ten een ontwerp van besluit opge-
steld dat de mogelijkheid tot uitzen-
den van reclame door de niet-open-
bare, regionale televisieverenigingen
opent, in uitvoering van de wet van
6 februari 1987. Dit ontwerp van be-
sluit wordt nu eerlang besproken in
de Algemene Vergadering van de
Vlaamse Mediaraad.

Kan de Minister mij dan ook mede-
delen wanneer hij aan de Vlaamse
Executieve de modaliteiten zal voor-
stellen volgens welke dit inkomsten-
verlies van de geschreven pers op for-
faitaire basis zal worden vergoed.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

De voornoemde werkgroep ad hoc
van de Vlaamse Executieve hield op
11 en 12 april 1989 een hoorzitting
met alle verenigingen die zich tot dan
toe kandidaat hadden gesteld voor of
die reeds een erkenning hadden ver-
kregen als regionale, niet-openbare
televisievereniging.

Ik ben het met collega De Beul eens
dat er zo snel mogelijk een oplossing
voor het door hem geciteerde pro-
bleem moet komen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, zoals de heer
De Beul opmerkt, heeft de invoering
van handelspubliciteit op VTM, in-
derdaad ernstige repercussies gehad
op de reclame-inkomsten van de dag-
en weekbladgroepen.

De problematiek kwam verder nog
aan bod binnen deze werkgroep in
vergaderingen van 12 mei, 30 juni en
7 juli 1989. Een meerderheid binnen
de werkgroep was echter van oordeel
het advies van de Mediaraad inzake
deze problematiek af te wachten.

Enerzijds voorziet de wet van 6 fe-
bruari 1987, in artikel 17, daarom in
de mogelijkheid van een compensa-
tiemechanisme voor het verlies aan
reclame-inkomsten.

Binnen de Vlaamse Mediaraad had
men intussen op 23 juni 1989 een ont-
werp van advies van het Comité van
Experten besproken, dat niet alleen
het voorwerp van mijn adviesaan-
vraag omvatte, doch de hele proble-
matiek inzake regionale en lokale te-
levisie behandelde. In deze vergade-
ring van 23 juni 1989 besliste de Alge-
mene Vergadering van de Vlaamse
Mediaraad echter het ontwerp van
advies terug te sturen naar het Co-
mité van Experten.

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de dalen-
de inkomsten voor de geschreven
pers door de handelsreclame op
VTM

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer De
Beul tot Minister Dewael over de da-
lende inkomsten voor de geschreven
pers door de handelsreclame op
VTM.

Anderzijds werd de structuur van
VTM zo geconcipieerd dat hij moet
steunen op een meerderheidspartici-
patie van de geschreven pers. Zoals
de heer De Beul ongetwijfeld weet is
het in de praktijk uitgedraaid op een
participatie van 100 procent, waarin
85 procent van de Vlaamse pers terug
te vinden is, waaronder de ganse
weekbladpers.

De heer De Beul heeft het woord.

Hierop heb ik besloten een termijn
te bepalen waarbinnen de Mediaraad
bedoeld advies diende uit te brengen,
met name uiterlijk op 31 oktober
1989.

De uitgevers ondervonden dus de ne-
gatieve gevolgen van de invoering
van TV-reclame, maar tevens onder-
vonden ze een meerwaarde uit hun
participatie in VTM, die in de toe-
komst kan worden geconcretiseerd in
de vorm van een uitkering van divi-
denden.

De Vlaamse Mediaraad bracht uit-
eindelijk in haar zitting van 27 okto-
ber 1989 een advies uit betreffende
de globale problematiek van de re-

De heer A. De Beul (up de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, artikel 17
van de wet van 6 februari 1987 betref-
fende de handelspubliciteit op radio
en televisie bepaalt in paragraaf 1 :
,,De Koning bepaalt jaarlijks, bij in
Ministerraad overlegd besluit, de
modaliteiten volgens welke een ge-
deelte van de bruto-inkomsten uit de
handelspubliciteit aan de geschreven
pers kan worden toegekend als for-

Een en ander leidt ertoe dat ik op dit
moment de invoering van een ander
compensatiemechanisme nog niet in
overweging neem.

Ik wijs de heer De Beul erop dat toen
de uitgevers, behalve de VUM
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Dewael

en De Tijd, de machtiging aanvroe-
gen om via VTM reclame te mogen
uitzenden op televisie, het engage-
ment werd aangegaan geen gebruik
te maken van de mogelijkheid gebo-
den door artikel 17. Meer zelfs, zij
waren duidelijk voorstander van de
schrapping van artikel 17.

beschikking van de Geschillenraad
werd gesteld.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Ik vermeld ook dat ik van de dag- en
weekbladfederaties vooralsnog geen
enkele vraag heb ontvangen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, het is de
heer De Beul niet onbekend dat de
Geschillenraad werd opgericht in de
schoot van de Vlaamse Raad. De
Vlaamse Executieve werd bewust
niet betrokken bij de oprichting van
de Geschillenraad, teneinde het on-
afhankelijke karakter en de onpartij-
digheid van dit orgaan te waarbor-
gen.

Normaal zou ik de heer De Beul der-
halve moeten verwijzen naar de
Vlaamse Raad zelf.

. 
Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de Ge-
schillenraad voor Niet-Openbare Te-
levisieverenigingen

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer De
Beul tot Minister Dewael over de
Geschillenraad voor Niet-Openbare
Televisieverenigingen.

Anderzijds heb ik moeten vaststellen
dat binnen de Vlaamse Raad in geen
administratieve ondersteuning voor-
zien werd. Daarom heb ik, in overleg
met de Voorzitter van de Geschillen-
raad, mijn bevoegde Administratie,
dienst Media, belast met deze admi-
nistratieve ondersteuning. Het lijkt
mij dan ook best dat de zetel geves-
tigd wordt bij mijn Administratie.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, de Geschillenraad, voor-
zien in artikel 14 van het Kabelde-
creet  van 20 januari 1987, werd op
21 maart 1989 plechtig geïnstalleerd
door de Voorzitter van de Vlaamse
Raad.

Wat ten slotte de werkingskredieten
voor de Geschillenraad betreft, ver-
wijs ik naar artikel 14 paragraaf 5
tweede lid van het decreet van 28
januari 1987 dat bepaalt dat de kre-
dieten, nodig voor de werking van de
Geschillenraad, bij wijze van dotatie
ter beschikking worden gesteld door
de Vlaamse Raad.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Nu we bijna een jaar verder zijn wil
ik graag van de Minister vernemen
waar de zetel van de Geschillenraad
is gevestigd, met name het juiste
adres waar eventuele klachten kun-
nen worden ingediend.

Tevens wens ik te vernemen welke
ambtenaren door de Vlaamse Execu-
tieve ter beschikking van de Geschil-
lenraad werden gesteld om de Voor-
zitter en de leden ervan bij het uit-
voeren van hun taak bij te staan.

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer D. Coens, Gemeenschapsmi-
nister van Onderwijs, en de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de houding van de Mi-
nisters betreffende het opnemen van
een culturele paragraaf in het Euro-
pees Verdrag

Ten slotte gelieve de Minister mede De Voorzitter : Aan de orde is de
te delen welk bedrag aan werkings- mondelinge vraag van de heer De
kredieten voor het dienstjaar 1990 ter Beul tot de heer Coens, Gemeen-
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Dalende reclame-inkomsten geschreven pers
Geschillenraad Niet-Openbare  Televisieverenigingen
Opnemen culturele paragraaf Europees Verdrag

.

schapsminister van Onderwijs, en de
heer Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de houding van de
Ministers betreffende het opnemen
van een culturele paragraaf in het
Europees Verdrag.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, door de
Interparlementaire Commissie van
de Nederlandse Taalunie werd op 18
december laatstleden een motie
goedgekeurd, waarin wordt gevraagd
dat het Comité van Ministers al het
mogelijke zou doen om te bevorde-
ren dat een culturele paragraaf deel
uitmaakt van de komende wijzigin-
gen van het Europees Verdrag. Deze
motie werd éénparig aangenomen en
werd ook in de Vlaamse pers gunstig
onthaald.

Mag ik derhalve van de Gemeen-
schapsministers, die in het Comité
van Ministers van de Nederlandse
Taalunie de Vlaamse Executieve ver-
tegenwoordigen, vernemen of zij de
motie in de Executieve al ter sprake
hebben gebracht en of ter zake al
enige beslissing werd genomen ?

Mag ik tevens vernemen welk stand-
punt zij in deze aangelegenheid heb-
ben ingenomen ter gelegenheid van
de vergadering van het Comité van
Ministers, die blijkens de zopas ver-
spreide besluitenlijst van de 21e bij-
eenkomst zou plaatsvinden te Brussel
op 5 februari 1990 ?

De Voorzitter : Minister Dewael, die
eveneens namens Minister Coens
antwoordt, heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in antwoord op de vraag van
de heer De Beul kan ik het volgende
mededelen.

Reeds meermaals heb ik ervoor ge-
pleit dat de culturele uitdaging van
het eenwordend Europa als even be-
langrijk als de economische éénma-
king zou worden erkend. Die culture-
le uitdaging bestaat erin de mogelijk-
heden tot leefbaarheid en verdere
ontplooiing van de diverse culturele
gemeenschappen die Europa kent
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Dewaei
verder uit te bouwen. Die culturele
gemeenschappen maken immers sa-
men de culturele rijkdom van Europa
uit.
In het streven naar de erkenning van
die pluriformiteit vindt Vlaanderen in
Nederland een natuurlijke bondge-
noot. Zoals de heer De Beul zei,
werd deze bekommernis ook geuit
door de Interparlementaire Commis-
sie van de Nederlandse Taalunie die
pleitte voor het opnemen van een
culturele paragraaf in het Europees
Verdrag.

Ook Minister Coens heeft, voor wat
het onderwijs betreft, meermaals zijn
bekommernis geuit op dat vlak. Mi-
nister Coens behandelde trouwens
uitvoerig de problematiek inzake on-
derwijs in de Europese Gemeenschap
op de bijeenkomst van de Interparle-
mentaire Commissie van 18 decem-
ber 1989.

Minister Coens, thans Voorzitter van
het Comité van Ministers en ikzelf
zullen de Executieve inlichten over
de wens van de Interparlementaire
Commissie.

De vergadering van het Comité van
Ministers, gepland voor 5 februari
laatstleden, kon niet plaatshebben
omdat onze Nederlandse collega’s
waren verhinderd. Een volgende bij-
eenkomst is belegd op 6 maart 1990,
waar deze aangelegenheid ongetwij-
feld ter sprake zal komen. Na het
overleg binnen het Comité van Mi-
nisters zal er verslag worden uitge-
bracht voor de Interparlementaire
Commissie en zo nodig ook voor de
Vlaamse Executieve.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Cuyvers tot de
heer L. Waitniei, Gemeenschapsmi-
nister  van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, en de heer T. Keichter-
mans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de toenemende hin-
der veroorzaakt door een groot in-
dustrieel bedrijf in het stadscentrum
van Aalst
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De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Cuy-
vers tot de heer Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting, en de heer
Theo Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over de toe-
nemende hinder veroorzaakt door
een groot industrieel bedrijf in het
stadscentrum van Aalst.

MOTIE VAN ORDE
Regeling van de werkzaamheden
De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, de heer Cuyvers is voor
het ogenblik niet aanwezig. Ik wil
hem ter hulp komen met de volgende
opmerking.

Wij hebben een volgorde van de vra-
gen vermeld op de agenda. De Minis-
ters zijn in het bezit van de antwoor-
den. Normaal is nu een vraag van mij
aan de orde die ik heb gesteld aan
Minister Coens. Ik heb deze vraag
gesteld op 31 januari 1990. Zij betreft
een artikel dat ik heb gelezen over
Gemeenschapsscholen in Vlaanderen
die dagelijks een kwartier Franse les
zouden gaan geven in de kleuter-
school.
Ik vind vandaag het antwoord op
mijn vraag in de krant. Vermits de
Minister van Onderwijs hier nu niet
aanwezig is vraag ik u, mijnheer de
Voorzitter, of wij in de toekomst on-
ze parlementaire vragen naar de
krant moeten sturen, vragen dat de
Minister zijn antwoord in de krant
publiceert en thuis blijven ?

Is het op deze manier dat wij de par-
lementaire deontologie en de her-
waardering van de parlementaire de-
mocratie aan het vieren zijn ?

Ik moet daar ten zeerste tegen pro-
testeren en ik hoop op het begrip van
alle collega’s. Ik behoor tot degenen
die hier in de Vlaamse Raad meestal
‘s avonds laat interpelleren met alle
gevolgen van dien. Mag ik u vragen
dat met de Minister contact zou wor-
den opgenomen om ons protest tegen
de gang van zaken over te maken ?

Opnemen culturele paragraaf Europees Verdrag
Hinderlijk bedrijf Aalst-centrum
Regeling werkzaamheden

(Applaus bij de Volksunie en AGA-
LEV)

De Voorzitter : Mevrouw Maes, ik
kan u alleen maar mededelen dat het
Secretariaat van de Vlaamse Raad
tot op dit ogenblik niet in het bezit
is van enige verontschuldiging we-
gens afwezigheid van de heer Coens.

Ik heb inmiddels wel begrepen dat
hij de heer Minister Dewael verzocht
heeft op uw vraag te antwoorden.

Bovendien verzoek ik u om de docu-
menten die u gehanteerd heeft staan-
de de vergadering aan ons over te
maken. Wij zullen dan uw vraag en
het artikel uit de krant aan de heer
Coens overmaken. Wij zullen hem er
bovendien op wijzen dat dergelijke
gang van zaken niet bevorderlijk is
voor het imago van de Vlaamse Raad
en voor de herwaardering van de par-
lementaire instellingen.

Ik hoop dat hiermede dit incident is
gesloten. Ik verzoek u nu, vermits de
heer Dewael op uw vraag, namens
de heer Coens zal antwoorden, . . . .

Minister P. Dewaei : Mijnheer de
Voorzitter, er is hier sprake van een
misverstand. Er werd mij enkel door
Minister Kelchtermans gevraagd om
zijn antwoord te verstrekken op
vraag nummer 10, gesteld door de
heer Cuyvers. Op deze vraag moet
eveneens collega Waltniel antwoor-
den. Verder heb ik geen mandaat.

VRAGEN (R.v.O. art. 70) (Voort-
zetting)

Vraag van de heer J. Cuyvers tot de
heer L. Waltniei, Gemeenschapsmi-
nister  van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, en de heer T. Keichter-
mans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de toenemende hin-
der veroorzaakt door een groot in-
dustrieel bedrijf in het stadscentrum
van Aalst (Voortzetting)

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de agenda is thans de mondelinge
vraag van de heer Cuyvers tot de
heer Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en tot
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Voorzitter

de heer Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu.

De heer Cuyvers heeft het woord
voor het stellen van zijn vraag.

De heer J. Cuyvers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s, sinds meer dan 10 jaar
is de milieuhinder van een zetmeel-
verwerkende fabriek, die zich in het
volle stadscentrum bevindt, steeds
omvangrijker geworden. Men mag
gerust stellen dat in diezelfde periode
het stadscentrum van Aalst steeds
minder aantrekkelijk en minder leef-
baar geworden is voor de bewoners,
voor de winkelende bezoekers en
sinds kort ook voor de bezoekers van
het Cultureel Centrum De Werf, dat
in de schaduw van het bedrijf ligt. De
belangrijkste hindercomponenten
zijn enorme wolken waterdamp en
onaangename geuren, transporthin-
der, ontploffingsgevaar en intoxica-
tiegevaar.

Kunnen de heren Ministers mij ant-
woorden op de volgende vragen ?

Welke maatregelen worden er in de
nieuwe exploitatievergunning opge-
legd om die enorme uitstoot van wa-
terdamp tot welk niveau terug te
brengen ?

Welke maatregelen worden er opge-
legd om de geurhinder tot welk ni-
veau terug te dringen ?

Welke maatregelen legt u op om er
voor te zorgen dat het achtergrond-
geluid ‘s avonds en ‘s nachts  met
maximaal 3,4  Db (A) zou worden
overschreden ?

Kunt u aantonen dat het ontploffings-
en intoxicatiegevaar voor de bevol-
king tot een aanvaardbaar niveau
worden teruggebracht ?

De Voorzitter : Gemeenschapsminis-
ter Waltniel heeft het woord.

Minister L. Waitniei (up de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, in
antwoord op het eerste deel van zijn
vraag, kan ik het geachte lid medede-
len dat het bedrijf waar hier, naar ik
vermoed, naar wordt verwezen, wel-
iswaar gelegen is nauw aansluitend

bij het stadscentrum, doch tevens in
een industriezone zoals vastgesteld in
het bij koninklijk besluit van 30 mei
1978 goedgekeurde Gewestplan
Aalst-Ninove-Geraardsbergen-Zot-
tegem.

Een hervestiging van het bedrijf zou
wenselijk kunnen zijn in de algemene
zin, zoals het evenzo wenselijk zou
kunnen zijn dat alle hinderlijke be-
drijven verdwijnen uit de stadskernen
of zelfs helemaal zouden verdwijnen
uit onze leef-, woon- en werkomge-
ving.

Dit is echter een vrij utopisch stand-
punt. Anderzijds zijn er de schikkin-
gen van het Gewestplan, waardoor
het bedrijf bevestigd wordt. Ook
heeft een hervestiging onvermijdelijk
een grote sociaal-economische weer-
slag en kan de vraag gesteld worden
of dergelijke hervestiging haalbaar is.

Voor het antwoord op de overige
punten van de vraag, verwijs ik naar
collega Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting.

De Voorzitter : Minister Dewael, die
namens de heer Kelchtermans zal
antwoorden, heeft het woord.

Minister P. Dewaei (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in antwoord op zijn vragen
kan ik, met betrekking tot de mi-
lieuaspecten het geachte lid meede-
len dat op dit ogenblik een exploita-
tievergunningsdossier inzake uitbrei-
ding en omvorming van bedoeld be-
drijf bij de bevoegde Administratie
in behandeling is. Op dit ogenblik
wordt meer bepaald het advies van
het College van Burgemeester en
Schepenen van de stad Aalst inge-
wacht.

De vragen van het geachte lid betref-
fen de exploitatievoorwaarden die
eventueel aan dit bedrijf zullen wor-
den opgelegd. Daar ikzelf door dit
dossier ben gevat acht ik het oppor-
tuun de resultaten van dit onderzoek
af te wachten vooraleer enige uit-
spraak te doen omtrent deze mogelij-
ke exploitatievoorwaarden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Hinderlijk bedrijf Aalst-centrum
Franse les kleuters

Vraag van mevrouw N. Maes tot de
heer D. Coens, Gemeenschapsminis-
ter van Onderwijs, over Gemeen-
schapsschoien die dagelijks een
kwartier Franse les geven aan kleu-
ters

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van mevrouw
Maes tot Minister Coens over Ge-
meenschapsscholen die dagelijks een
kwartier Franse les geven aan kleu-
ters.

Ik wil de Minister doen opmerken
dat hij de vergadering laattijdig heeft
vervoegd hetgeen aanleiding heeft
gegeven tot een incident. Ik meen dat
aan mevrouw Maes hierover nog uit-
leg is verschuldigd.

Mevrouw Maes heeft het woord.

Mevrouw N. Maes (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, op 30 ja-
nuari 1990 vernamen wij via de pers
dat er een experiment is gestart om
kleuters, zogenaamd al spelend,
Frans te laten leren in de kindertuin
en in de kleuterschool.

Mijnheer de Voorzitter, wij hebben
derhalve onmiddellijk een vraag in-
gediend en dit op 31 januari 1990,
opdat wij die zo vlug mogelijk in de
Vlaamse Raad zouden kunnen stel-
len.

Mijnheer de Minister, het is dan ook
deze vraag die ik u wil voorlezen. Ik
doe dit niet zonder enige ontgooche-
ling maar ook met een zekere vreug-
de omdat de Minister heeft onder-
kend dat zich hier een belangrijk pro-
bleem stelt en omdat de pers er van-
daag in de hoofdartikels aandacht
aan besteedt.

Mijn mondelinge vraag luidt als
volgt.

In Overpelt, Hamont, Hechtel, Peer
en Bocholt is er een onderwijsexperi-
ment gestart, Aan kleuters tussen 4
en 6 jaar wordt door een speciale
leerkracht dagelijks spelenderwijs
een kwartier Franse les gegeven. Tij-
dens de eerste leerjaren van het lager
onderwijs zullen bepaalde lessen, bij-
voorbeeld de turnles, in het Frans ge-
geven worden om de overbrugging
tussen de Franse lessen in de kleu-
terklas en het vijfde leerjaar te verge-
makkelijken.
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Maes

Wat vindt de Minister van dergelijk
experiment ?

Is deze zogenaamde wijze om de
tweede taal aan te leren pedagogisch
verantwoord ?

Is zij wettelijk toegelaten en budget-
tair mogelijk ? Zijn hier preceden-
ten ?

Welke maatregelen zal de Minister
nemen om dit soort pseudo-prestige-
nummertjes van lokale figuren in of
buiten het Gemeenschapsonderwijs
te voorkomen of ongedaan te ma-
ken ?

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, een aantal elementen van
het antwoord vind ik,  zoals gezegd,
in de krant terug.

Ik dacht echter dat de-parlementaire
instelling het verdiende om op een
parlementaire vraag een antwoord te
krijgen in het Parlement.

De Voorzitter : Minister Coens heeft
het woord.

Minister D. Coens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, waarde col-
lega’s, ik verontschuldig mij voor het
niet tijdig aanwezig zijn. Ik ben blij
dat mevrouw Maes mij deze vraag
heeft gesteld en ik zal er een correct
antwoord op geven.

Ik zet eerst eventjes de puntjes op de
i in verband met mededelingen aller-
hande.

Ik werd geconfronteerd met het be-
staan van onderwijsexperimenten in-
zake het aanleren van de Franse taal
aan kleuters in sommige gemeenten
van de Provincie Limburg door een
krantenbericht in Het Belang van
Limburg van 30 januari.

Wij lezen zoals u de kranten en in
het bijzonder de artikels inzake on-
derwijs. Op die manier vernamen wij
deze problematiek, die wij hebben
onderkend, alhoewel wij nooit offi-
cieel van een vraag dienaangaande of
van het experiment zelf op de hoogte
werden gesteld. (Reactie van me-
vrouw Maes)

Mevrouw Maes, het gaat hier niet om
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uw persoon, ik leg uit hoe wij van dit
experiment op de hoogte werden ge-
bracht.

Wij hebben dit probleem onderzocht
en diverse vragen gesteld. Wij heb-
ben altijd en overal gesteld dat de
taalwetgeving moet worden toege-
past. Ik en niemand anders  geef in
het Parlement de juiste draagwijdte
van dit experiment, in de termen die
u gevraagd hebt, mevrouw Maes. Na-
dien kunnen hieraan natuurlijk ook
nog allerlei interpretaties worden ge-
geven, zoals dat voorheen ook reeds
het geval was. De uitleg die ik van-
daag zal verstrekken, wijkt wellicht
af van de interpretatie die in sommi-
ge kranten eraan is gegeven.

In verschillende landen werd het aan-
leren op zeer jonge leeftijd van een
tweede taal uitgeprobeerd. Voor zo-
veel bekend is, leiden de experimen-
ten nergens tot de algemene invoe-
ring van een tweede taalonderricht
aan kinderen van vier à vijf jaar.

Het familialiseren van de kleuters
met het Frans is volgens ons niet aan-
gewezen.

Ten eerste, kan men hiervoor peda-
gogisch-didactische argumenten aan-
halen. Bij een ongelijkwaardige
tweetaligheid zijn de responsen in de
tweede taal geënt op de eerste taal,
die nog onvoldoende wordt beheerst.

Ook, mag het praktisch probleem
van de perfecte tweetaligheid niet
worden onderschat.

Daarbij komt dat onderwijsdeskundi-
gen van oordeel zijn dat kinderen,
jonger dan zes jaar, nog volop bezig
zijn met het verwerven van de eigen
moedertaal. Taalstructuren, taalge-
voel, syntaxis en een elementaire
grammatica worden nog onvoldoen-
de beheerst. Het reeds toevoegen
van een tweede taal, nog vóór de
moedertaal stevig wordt beheerst,
schept een risico voor de gave ont-
wikkeling van de eigen moedertaal,
vooral dan bij minder knappe leerlin-
gen. Het kleuteronderwijs heeft on-
tegensprekelijk als voornaamste doel
het correct gebruik van de moeder-
taal te stimuleren en de kwaliteit er-
van te verhogen.

Ten tweede, is volgens de thans vige-

Franse les kleuters

rende taalwetgeving, meer bepaald
de wet van 30 juli 1963, een dergelijk
experiment niet mogelijk. In de voor-
bije jaren heb ik voortdurend moeten
antwoorden op analoge vragen : de
taalwet wordt gerespecteerd.

Het voorgenomen onderwijsexperi-
ment is dus niet wettelijk. Aangezien
er geen wettelijke basis bestaat, is er
ook geen enkele budgettaire reper-
cussie. Bovendien zijn mij geen pre-
cedenten bekend.

Ik breng nog even de wet van 30 juni
1963 in herinnering. In deze wet
wordt het taalonderricht in het basis-
onderwijs in Vlaanderen als volgt ge-
regeld.

Ten eerste, in de Nederlandstalige
gemeenten is het onderricht van de
Franse taal facultatief vanaf het vijf-
de leerjaar naar rato van ten hoogste
drie uur per week. Indien de inrich-
tende macht overgaat tot het inrich-
ten van deze facultatieve lessen, is dit
ook verplicht voor alle ingeschreven
leerlingen.

Deze mogelijkheid is een normaal ge-
bruik. Zij is niet nieuw en ik heb dit
principe voordien in de Commissie
en in de Raad reeds bevestigd. Dit
facultatief onderwijs wordt in Vlaan-
deren vrij algemeen ingericht vanaf
het vijfde leerjaar.

Ten tweede, in de taalgrensgemeen-
ten is het geven van Franse taalles
wel verplicht vanaf het derde leerjaar
naar rato van drie uur per week in
de tweede graad en vijf uur per week
in de derde graad. In Brussel-Hoofd-
stad is het facultatief vanaf het eerste
leerjaar naar rato van twee uur per
week. Dit onderricht behelst uitslui-
tend de gesproken taal en is verplicht
vanaf het derde leerjaar naar rato van
drie uur per week in de tweede en
vijf uur per week in de derde graad.

Ten slotte in de zes faciliteitenge-
meenten is het onderricht Frans fa-
cultatief vanaf het derde leerjaar naar
rato van vier uur per week in de
tweede en acht uur per week in de
derde graad.

Aldus is het in de taalwet opgenomen
en ik sta op de correcte toepassing
ervan. Wij weten allemaal dat de
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taalwet niet lichtzinnig wordt gewij-
zigd omdat dit een uitermate belang-
rijke aangelegenheid is. Ook aan de-
ze taalwet werd niets gewijzigd. Op
elke vraag, van welk net ook, met
betrekking tot dergelijke ‘experimen-
ten, die in stiijd zijn met de taalwet-
geving, kan ik niet anders dan altijd
en overal neen zeggen.

Bijgevolg zal ik de Voorzitter van de
ARGO op deze wet wijzen, evenals
op de toepassing ervan. Ik zal tevens
vragen de nodige maatregelen te tref-
fen zodanig dat dit project niet van
start kan gaan.

Dat is de volledige draagwijdte en
betekenis van deze aangelegenheid,
die inderdaad belangrijk is voor de
geaardheid van ons taalgebied, en
eveneens op pedagogische vlak.

Immers, dat is voor u zoals voor mij
essentieel. Bijgevolg is er geen spra-
ke van daar ook maar iets aan te wij-
zigen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer M. Bartholo-
meeussen tot de heer J. Sauwens,
Gemeenschapsminister van Openba-
re Werken en Verkeer, over de te-
rugbetaling van het Belgisch aandeel
in de werken uitgevoerd door Neder-
land voor de oeververdediging langs
de Westerschelde

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Bar-
tholomeeussen tot de heer Sauwens,
Gemeenschapsminister van Openba-
re Werken en Verkeer, over de te-
rugbetaling van het Belgisch aandeel
in de werken uitgevoerd door Neder-
land voor de oeververdediging langs
de Westerschelde.

De heer Bartholomeeussen heeft het
woord.

De heer M. Bartholomeeussen (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
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ga’s, ter gelegenheid van de studie
omtrent het 48/43-programma  heeft
de Technische Scheldecommissie
vastgesteld dat sommige oevers van
de Westerschelde op Nederlands
grondgebied ingevolge baggerwer-
ken, uitgevoerd door België, schade
hebben opgelopen. Vermits deze oe-
vers inscharen is de aanleg van som-
mige oeververdedigingen noodzake-
lijk.

Tussen de Nederlandse Minister van
Verkeer en Waterstaat en de Bel-
gische Ministers van Verkeerswezen
en van Openbare Werken werd in juli
afgesproken dat voor dit probleem
een regeling zou worden uitgewerkt.
Deze overeenkomst voorziet in een
totale tussenkomst van de Belgische
Staat in de oeververdediging voor
een totaal bedrag van 250 miljoen
frank.

Omdat evenwel de oevers te Bath om
veiligheidsredenen spoedig dienden
te worden hersteld, had Nederland
beslist deze werken alvast uit te voe-
ren. De toenmalige Minister van
Openbare Werken heeft op 1 okto-
ber 1987 hiermee ingestemd en be-
loofd na te gaan hoe de uitbetaling
van het Belgisch aandeel in de kosten
op korte termijn zou kunnen worden
gerealiseerd. Nederland heeft de
werken uitgevoerd en voor terugbe-
taling van het Belgische aandeel aan
België voor een bedrag van circa 54
miljoen frank declaraties voorgelegd.

Om de afspraken met Nederland. in
verband met noodzakelijke bagger-
werken op de Westerschelde, die de
bereikbaarheid van de haven van
Antwerpen moeten garanderen niet
te bemoeilijken, is het noodzakelijk
dat Vlaanderen snel het nodige doet
voor de terugbetaling van zijn aan-
deel in de door Nederland uitgevoer-
de oeverherstellingen.

De regionalisering heeft op dit vlak
voor vertraging gezorgd. Mag ik de
Minister vragen welke stappen hij on-
der meer zal nemen om hieraan snel
een oplossing te kunnen geven ?

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.

Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-

Franse les kleuters
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lega’s, het is mij bekend dat tijdens
het bilateraal ministerieel overleg op
18 juli 1984 te Brussel tussen de Ne-
derlandse Minister van Verkeer en
Waterstaat en de Belgische Ministers
van Verkeerswezen en van Openbare
Werken werd afgesproken een rege-
ling uit te werken voor de Belgische
tussenkomst in de verbetering en ver-
sterking van de oevers van de Wes-
terschelde op Nederlands grondge-
bied, die schade hebben opgelopen
ingevolge de aldaar door België uit-
gevoerde baggerwerken. Deze tus-
senkomst zou in totaal maximaal 1
miljard frank bedragen en over 4 jaar
worden gespreid.

De vraag naar een Belgische deelna-
me in de kosten van de nieuwe oever-
verdediging werd door Nederland op
een formele wijze gesteld door mid-
del van een brief op 12 juli 1985, ge-
richt tot de Minister van Openbare
Werken.

Op 11 oktober 1985 heeft de Minister
van Openbare Werken, na overleg
met het Ministerie van Buitenlandse
Zaken. volgend antwoord verstrekt.

Ten eerste, België stemt in met on-
derhandelingen, die moeten leiden
tot het vaststellen van de tekst van
een ontwerp-overeenkomst.

Ten tweede, op basis van de resulta-
ten van deze onderhandelingen zal de
Belgische Regering zich beraden
over de opportuniteit van het onder-
tekenen van deze overeenkomst. Bij
het beoordelen van deze opportuni-
teit, zal worden rekening gehouden
met de evolutie in verband met de
Belgische vragen omtrent de verdie-
ping van de Westerschelde.

Op 23 maart 1986 werd overeenstem-
ming bereikt met de Nederlandse de-
legatie over de voornaamste kracht-
lijnen van de overeenkomst. Deze
krachtlijnen werden op 17 april 1986
ter informatie voorgelegd aan het Mi-
nisterieel Comité ad hoc Waterver-
dragen met Nederland.

Daarop werd de ontwerp-overeen-
komst door beide onderhandelaars
geparafeerd ter goedkeuring. Het ge-
parafeerde exemplaar werd op 1 ok-
tober 1987 overgemaakt aan de Mi-
nister van Buitenlandse Betrekkin-
gen.
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Tijdens het bilateraal ministerieel
overleg van 7 november 1988 - vóór
de federalisatie - tussen de Bel-
gische Ministers van Verkeerswezen
en van Openbare Werken met hun
Nederlandse collega, de Minister van
Verkeer en Waterstaat, werd dan
ook principieel overeengekomen de
overeenkomst inzake de oeververde-
diging niet langer te koppelen aan de
verdieping van de Wielingen. Afge-
sproken werd tevens dat bij de Minis-
ter van Buitenlandse Betrekkingen
zou worden aangedrongen op een
spoedige afronding van de procedu-
re. Bovendien zou België onmiddel-
lijk het nodige doen om tot de beta-
ling van de reeds uitgevoerde werken
over te gaan.

.
Het lange uitblijven van de goedkeu-
ring van de overeenkomst omtrent de
oeververdediging heeft de Neder-
landse Regering er immers toe ver-
plicht sommige oevers, onder meer
deze ter plaatse van de Bocht van
Bath, dringend te herstellen. Deze
werken werden reeds uitgevoerd.
Het Belgisch aandeel daarin beloopt
circa 55 miljoen frank.

Op 2 augustus 1986 heeft de Minister
van Verkeer en Waterstaat van Ne-
derland aan België gemeld welke as-
pecten zullen worden betrokken bij
de onderhandelingen over de water-
verdragen. De oeververdedigingen is
daar één van.

In de raming van 7 miljard voor het
verdiepingsprogramma is trouwens
een belangrijk bedrag voorzien voor
deze oeververdedigingen.

De huidige dossiers hebben evenwel
betrekking op al of niet vermeende
gevolgen van de huidige onderhouds-
baggerwerken.

Ik heb mijn diensten opdracht gege-
ven de zaak bij de Minister van Bui-
tenlandse Betrekkingen in herinne-
ring te brengen en te laten onderzoe-
ken of er een juridische basis bestaat
voor het vergoeden, door het Vlaam-
se Gewest van de door Nederland op
zijn grondgebied gemaakte kosten.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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- De heer M. Olivier, Eerste Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op.

Vraag van de heer G. Janzegers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over de organisaties van het
openbaar onderzoek inzake de TGV
naar aanleiding van het overmaken
van het MER aan de Vlaamse Execu-
tieve door de nationale Minister van
Verkeerswezen

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Janze-
gers tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting, over de organisatie van
het openbaar onderzoek inzake de
TGV naar aanleiding van het over-
maken van het MER aan de Vlaamse
Executieve door de nationale Minis-
ter van Verkeerswezen.

De heer Janzegers heeft het woord.

De heer G. Janzegers (op de tribu-
n e )  : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, heren Ministers, geachte
collega’s, de Vlaamse Regering zou
op dinsdag 23 januari 1990 een exem-
plaar gekregen hebben van het
MER, rapport dat begin september
1989 aan de Minister van Verkeers-
wezen was overgemaakt.

Het Vlaamse Regeerakkoord bepaalt
dat de inspraakprocedure, het open-
baar onderzoek, een essentieel ele-
ment zal zijn van de besluitvorming
door de Vlaamse Regering. De ma-
nier waarop deze onderzoeken in het
Hoofdstedelijke Gewest en in Wallo-
nië lopen, noopt ons ertoe de volgen-
de vragen te stellen.

Wanneer zal dit milieueffectrapport
ter beschikking zijn van de leden van
de Vlaamse Raad ?

Welke zijn de concrete voorstellen en
maatregelen van de Vlaamse Rege-
ring om het openbaar onderzoek on-
der de bevolking te organiseren naar
aanleiding van het openbaar maken

Vergoeden schade Westerschelde Nederland
Openbaar onderzoek TGV n.a.v. MER

van dit milieueffectrapport ? Welke
garanties zijn er voor de bevolking
dat men rekening zal houden met
hun bezwaren ? Welke procedure, de
zogenaamde korte of de lange, zal
men hierbij gebruiken ?

Wordt de TGV gekaderd in het be-
loofde mobiliteitsdebat ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte ver-
gadering, de eerste vraag luidde :
,,Wanneer  zal dit milieueffectrapport
ter beschikking zijn van de leden van
de Vlaamse Raad ?”

Welnu, op 23 maart 1989 besliste de
Vlaamse Raad een debat over de
TGV-problematiek te houden in de
Vlaamse Raad. Het behoort aan het
Bureau van de Vlaamse Raad de
hierbij te volgen procedure vast te
leggen.-De Vlaamse Executieve zal
zich uiteraard schikken naar deze
vastgelegde procedure en alle stuk-
ken die binnen het kader van dit de-
bat gewenst zijn, ter beschikking stel-
len.

De tweede vraag luidde : ,,Welke zijn
de concrete voorstellen en maatrege-
len van de Vlaamse Regering om het
openbaar onderzoek te organiseren
onder de bevolking naar aanleiding
van het openbaar maken van dit mi-
lieueffectrapport ? Welke garanties
zijn er naar de bevolking toe dat men
rekening zal houden met hun bezwa-
ren ? Welke procedure, de zoge-
naamde korte of de lange, zal men
hierbij gebruiken ?

Ik kan u meedelen dat de Vlaamse
Executieve zich morgen zal beraden
over de voorstellen die door de beide
daartoe bevoegde Gemeenschapsmi-
nisters, met name de heren Waltniel
en Kelchtermans worden uitgewerkt
onder meer met betrekking tot de or-
ganisatie van het openbaar onder-
zoek en de inspraakprocedure van de
betrokken bevolking ter zake. Deze
maatregelen zullen het voorwerp uit-
maken van een omzendbrief.

Het is duidelijk dat alle wettelijke be-
palingen inzake openbaar onderzoek
correct zullen worden toegepast, dus
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ook wat de behandeling betreft door
de daartoe bevoegde diensten en
overheden van de eventueel inge-
diende bezwaren.

De derde vraag luidde : ,,Wordt de
TGV gekaderd in het mobiliteitsde-
bat ?”

Het is duidelijk dat de SST-proble-
matiek niet kan worden losgekoppeld
van het mobiliteitsvraagstuk en zoals
de Minister van Verkeerswezen, de
heer J.-L. Dehaene, zelf heeft ge-
steld, de SST een onderdeel uitmaakt
van het globale toekomstplan STAR
van de NMBS, dat zelf een onderdeel
vormt van een globaal mobiliteits-
plan en -strategie.

De Voorzitter : Het ificident is geslo-
ten.

Vraag van de heer W. Van Durme
tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting, over de even-
tuele wijziging van het Gewestplan
voor de oprichting van een mediacen-
trum te Gent

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van
Durme tot Minister Waltniel over de
eventuele wijziging van het Gewest-
plan voor de oprichting van een me-
diacentrum te Gent.

De  heer  Van  Durme heef t  he t
woord.

De heer W. Van Durme (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, op het
braakliggende terrein van de Groene
Vallei te Gent zijn er plannen om een
mediacentrum op te richten. Het
College van Burgemeester en Sche-
penen van de stad Gent heeft zich
reeds principieel akkoord verklaard
met dit ontwerp en een aanvraag tot
wijziging van het Gewestplan inge-
diend. De aanpalende wijken zijn uit-
sluitend woonwijken met weinig
groen- en speelvoorzieningen. De
Groene vallei is de laatste mogelijk-
heid om deze nood gedeeltelijk te
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verhelpen. Het mediacentrum brengt
bovendien een overlast van verkeer
en een tekort aan verkeersplaatsen
met zich. De inplanting gaat boven-
dien in tegen de adviezen van de ste-
debouwkundige diensten van de stad
Gent.

Kan de Minister zijn standpunt toe-
lichten omtrent een eventuele wijzi-
ging van het Gewestplan om de op-
richting van een mediacentrum te
Gent mogelijk te maken ?

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, het project
in kwestie is gelegen op braakliggen-
de terreinen, welke men ter plaatse
Groene Vallei noemt doch die volko-
men opgenomen zijn in de woonzone
zoals voorzien op het Gewestplan
Gent en Kanaalzone, vastgesteld bij
koninklijk besluit van 14 september
1977.

De aanvraag is ook volkomen ver-
enigbaar met de bestemming van
woonzone. In tegenstelling met wat

de vraag laat vermoeden, is hier der-
halve geen wijziging van het Gewest-
plan vereist. Evenmin bestaat er een
goedgekeurd BPA dat deze realisatie
in de weg zou staan.

Het is eveneens onjuist te beweren
dat de inplanting ingaat tegen de ad-
viezen van de stedebouwkundige
diensten van de stad Gent. Dit advies
legt een aantal strenge randvoor-
waarden op, doch is duidelijk positief
wat de bestemming betreft.

Het College van Burgemeester en
Schepenen heeft het volste recht zelf
te beslissen over de aanleg van zijn
grondgebied en daarvoor de nodige
opties en initiatieven te nemen.

In de richtnota inzake haar beleids-
opties betreffende het Gewestplan
heeft de stad de optie genomen om
via een eventuele gewestplanwijzi-
ging of via een BPA dit gebied, dat
op dit ogenblik volkomen in de
woonzone  gelegen is en dus theore-
tisch zou kunnen worden volge-
bouwd, voor een derde als woonzone
te behouden en de overige twee der-
de in groenzone om te zetten. In het

Volksvertegenwoordiger W. Van Durme (AGALEV) vroeg Minister L. Waltniel
(PVV) of het Gewestplan zal worden gewijzigd om de oprichting van een media-
centrum in Gent mogelijk te maken

Openbaar onderzoek TGV n.a.v. MER
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gedeelte dat woonzone  blijft zou dan
het mediacentrum opgericht worden.

Voor een mediacentrum dienen in-
derdaad maatregelen genomen te
worden om de verkeerstechnische
problematiek pp te lossen. Ook dit
valt binnen de bevoegdheid van de
stedelijke overheden.

Het is evident dat dergelijk project
over de nodige parkeerplaatsen moet
beschikken en dit volgens de gebrui-
kelij ke normen.

Er werd een stedebouwkundig attest
nummer 2 aangevraagd door de stad
Gent,

Rekening houdende met hogerver-
noemde gegevens zal de gemachtigde
ambtenaar eerstdaags hierover ad-
vies uitbrengen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Van Dienderen
tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting, over bouw-
werken in het domein Ankerhof te
Brasschaat
De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van
Dienderen tot Minister Waltniel over
bouwwerken in het domein Anker-
hof te Brasschaat.

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, mid-
den 1989 zijn werken gestart in het
domein Ankerhof, gelegen Mikse-
baan 305/311  te Brasschaat. Het do-
mein ligt in een parkgebied, waarin
alleen onderhouds- en instandhou-
dingswerken zijn toegelaten. Op het
domein stonden verschillende wonin-
gen.

De eerste bouwvergunning werd op
15 februari 1989 verleend voor de
wijziging van een inplanting en de
uitvoering in spiegelbeeld van een
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conciërgewoning. De toelating werd
gegeven om de bestaande concierge-
rie af te breken, een nieuwe woning
te bouwen op een andere plaats, ze
nagenoeg te verdubbelen van opper-
vlak en ernaast een nieuwe schuur te
bouwen. Voor deze bouwvergunning
werd, zoals dat nodig is, een open-
baar onderzoek gehouden van 14
september 1988 tot 7 oktober 1988.

dat werd gehouden van 16 september
tot 7 oktober 1988.

Op 22 december 1988 werd door de
gemachtigde ambtenaar volgend ad-
vies gegeven :

Op 15 maart 1989 werd de vergun-
ning gegeven een dagverblijf voor ar-
beiders en een stalling van machines
voor bosbouw te bouwen ,,op de be-
staande fundering”. Maar alleen de
stalling wordt gebouwd op de be-
staande fundering, het dagverblijf
niet.

,,Gunstig voor de verbouwing van de
bestaande woning nummer 311. De
eigendom is gelegen in een parkge-
bied en waterwinningsgebied. De
aanvraag brengt de goede aanleg van
de plaats niet in het gedrang :
- naar aanleiding van de openbaar-
making zijn geen bezwaren inge-
diend ;

Het geheel groeit van 11,30  meter op
6 meter tot 19,55  meter op 13,84  me-
ter. Voor deze vergunning is geen
openbaar onderzoek ingesteld.

- de aanvraag voldoet aan de nor-
men van het decreet van 28 juni 1984,
houdende aanvulling van de stede-
bouwwet.  Gelet op de ligging in een
waterwinningsgebied dienen evenwel
de voorwaarden gesteld door de SV
PIDPA strikt nageleefd te worden :

Op 15 maart 1989 is tevens de ver-
gunning gegeven tot de ,,verbouwing
van een woonhuis en wijzigen van de
inplanting ingevolge het bomenbe-
stand”. Het gaat hier over een woon-
huis met een volume van 1.575 kubie-
ke meter, dat volledig nieuw wordt
gebouwd, 30 meter verder dan de be-
staande woning  d ie  afge broken
wordt. Voor het bouwen van deze
grote woning is geen openbaar on-
derzoe k ingesteld.

- de opslag van koolwaterstoffen is
verboden, tenzij de opslagtank zich
bevindt in een waterdichte kamer of
opvanglade met een inhoud die min-
stens gelijk is aan de inhoud van de
opslagtank ;
- alle afvalwaters lozen in de open-
bare riolering van de Miksebaan. De
voorziene sterfputten zijn met andere
woorden verboden.

Mijnheer de Minister, volgens mij
werden de vigerende regels in dit
dossier helemaal niet toegepast. Wel-
ke maatregelen hebt u derhalve ge-
nomen om de wettelijkheid te her-
stellen ?

Gunstig voor de conciërgewoning
nummer 305, gezien het bouwvolume
en de bouwoppervlakte voldoen aan
de normen”.

Op 4 januari 1989 werd de bouwver-
gunning afgegeven.

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, op 9 augus-
tus 1988 werd een bouwaanvraag in-
gediend bij het College van Burge-
meester en Schepenen van de ge-
meente Brasschaat voor het verbou-
wen van een woonst en voor het op-
richten van een conciërgewoning met
schuur voor berging van landbouw-
werktuigen, na afbraak van bestaan-
de conciërgewoning.

Op 17 november 1988 werd een
bouwaanvraag ingediend voor een
wijziging van inplanting voor het op-
richten van een conciërgewoning met
schuur voor berging van landbouw-
werktuigen, na afbraak bestaande
conciërgerie.

Op 2 februari 1989 werd door de ge-
machtigde ambtenaar volgend advies
gegeven :

Gunstig rekening houdend met de
volgende gegevens :

- de goede aanleg van de plaats
wordt niet in het gedrang gebracht ;

Deze bouwaanvragen werden onder- - het volume van de nieuwe woning
worpen aan een openbaar onderzoek bedraagt minder dan 800 kubieke

Wijziging Gewestplan t.b.v. Mediacentrum Gent
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meter bij een grondoppervlakte van
minder dan 200 vierkante meter ;

- tijdens het openbaar onderzoek
werden geen bezwaarschriften inge-
diend ; ,

- gelet op de ligging in een water-
winningsgebied dienen evenwel de
voorwaarden gesteld door de SV
PIDPA strikt nageleefd te worden ;

- de opslag van koolwaterstoffen is
verboden, tenzij de opslagtank zich
bevindt in een waterdichte kamer of
opvanglade met een inhoud die min-
stens gelijk is aan de inhoud van de
opslagtank ;

- alle afvalwaters lozen in de open-
bare riolering van de Miksebaan. De
voorziene sterfputten zijn met andere
woorden verboden”.

Op 7 februari 1989 werd een aan-
vraag ingediend voor een dagverblijf
en stalling van machines voor bos-
bouw op bestaande fundering. De
voorgestelde stalling had een lengte
van ongeveer 11,50  meter met een
breedte van ongeveer 6,50  meter.
Het dagverblijf omvatte een sanitair
gedeelte van ongeveer 3,lO  meter op
3,lO  meter, een eetzaal van 5,15 me-
ter op 4,50  meter en een keuken van
3,lO  meter op 4 meter.

Op 10 maart 1989 gaf de gemachtigde
ambtenaar een gunstig advies.

De vergunning werd afgegeven op 15
maart 1989.

Op 14 februari 1989 werd een bouw-
aanvraag ingediend voor het verbou-
wen van een woonhuis en het wijzi-
gen van de inplanting ingevolge het
bomenbestand. Na gunstig advies
van de gemachtigde ambtenaar werd
op 15 maart 1989 een vergunning af-
gegeven.

Wat de bouwvergunning van 15 fe-
bruari 1989 in verband met de wijzi-
ging van inplanting van conciërgewo-
ning en schuur betreft, was de ge-
machtigde ambtenaar de mening toe-
gedaan dat geen nieuw openbaar on-
derzoek vereist was, gelet op het re-
cente openbaar onderzoek tijdens de
periode 16 september - 7 oktober
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1988, te meer daar de wijzigingsaan-
vraag werd ingediend toen de eerste
procedure nog niet was afgesloten. In
het advies werd wel rekening gehou-
den met de opmerkingen van het be-
zwaar, ingediend tijdens het eerste
openbaar onderzoek.

Wat de bouwvergunning van 7 fe-
bruari 1989 in verband met het dag-
verblijf en stalling betreft, was de ge-
machtigde ambtenaar de mening toe-
gedaan dat het gebouwen met een
beperkte oppervlakte waren, nood-
zakelijk om de instandhouding en het
onderhoud van het park te waarbor-
gen.

Wat de bouwvergunning van 7 fe-
bruari 1989 in verband met de garage
betreft, was de gemachtigde ambte-
naar de mening toegedaan dat het
hier slechts bijgebouwen waren.

Wat de bouwvergunning van 15
maart 1989 betreft was de gemachtig-
de ambtenaar dezelfde mening toege-
daan als uiteengezet in verband met
de wijziging van inplanting van de. . .conciergewoning.

Samengevat kan worden gesteld dat
de gemachtigde ambtenaar van oor-
deel was dat de bouwaanvragen die
een gewijzigde inplanting voorstel-
den binnen de 30 meter van de oor-
spronkelijke inplanting aan geen
nieuw openbaar onderzoek moesten
worden onderworpen ; hij vond dit
evenmin nodig voor de bouwaanvra-
gen voor de garages en het dagver-
blijf gelet op de beperkte oppervlakte
en de aard van deze gebouwen, het
ging namelijk om bijgebouwen.

Vermits telkenmale een nieuwe
bouwaanvraag werd ingediend en er
iedere keer een nieuw ontvangstbe-
wijs werd afgeleverd, had de gemach-
tigde ambtenaar strikt juridisch ge-
zien de bouwaanvragen moeten on-
volledig verklaren en een openbaar
onderzoek moeten eisen. Blijkbaar
heeft hij de voorkeur gegeven aan
een snelle afhandeling van de dos-
siers.

De bouwvergunningen zijn door het
College afgegeven en werden niet be-
twist binnen de wettelijke termijnen
bij de Raad van State. Het is dan ook
niet mogelijk deze vergunningen om-

Bouwwerken Ankerhof Brasschaat
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wille van procedurefouten in te trek-
ken.

Hoewel ik begrip kan opbrengen
voor de bekommernis van de ge-
machtigde ambtenaar om de dossiers
snel af te handelen en zich niet te
verschuilen achter allerlei admini-
stratieve procedures die tenslotte
geen nieuwe elementen aan de dos-
siers zouden toevoegen, heb ik de ge-
machtigde ambtenaar opdracht gege-
ven om in het vervolg de wetten, de
decreten, de koninklijke en ministe-
riële besluiten strikt toe te passen en
zich bij het adviseren van de dossiers
niet enkel te laten inspireren door
andere, weliswaar begrijpelijke con-
sideraties.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Geysels tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Welzijn en Gezin, over de
kredieten voor de bestrijding van de
kansarmoede ten behoeve van de
Vlaamse Gemeenschapscommissie in
Brussel

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Gey-
sels tot de heer Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Welzijn en Gezin,
over de kredieten voor de bestrijding
van de kansarmoede ten behoeve van
de Vlaamse Gemeenschapscommis-
sie in Brussel.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijn vraag
is duidelijk, ik kan dus kort gaan.
maar ik verwacht ook een concreet
antwoord.

In en buiten deze Raad werd de jong-
ste jaren door politici van verschillen-
de partijen gepleit om ook aan Brus-
sel, gezien de grote migrantenpopu-
latie van deze stad en de grote kans-
armoede die er heerst, kredieten toe
te kennen van het Fonds-Lenssens.

Om die redenen hebben wij zowel bij
de bespreking van de begroting 1989
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Geysels

als bij die van de begroting 1990 een
amendement ingediend om 25 mil-
joen ter beschikking te stellen van de
Vlaamse Gemeenschapscommissie.
Dat amendement werd telkens door
de meerderheid verworpen.

het geval voor de Foyer, waarvoor in
de begroting 1990 een toelage van 9,6
miljoen frank is ingeschreven tegen-
over 8,0 miljoen in 1989.

raadslagingen van de Conseil de
Coopération Culturelle, de CDCC,
bij de Raad van Europa inzake de
oprichting van de Europese Stichting
voor de Poëzie.

Onlangs heeft Minister Weckx tot
onze grote verbazing maar ook vol-
doening, naar aanleiding van een de-
bat georganiseerd door de VZW
Foyer gesproken over het toekennen
van tientallen miljoenen. Hij zou die
wel ergens vinden.

In toepassing van de beleidsnota mi-
granten van de Vlaamse Executieve,
zal spoedig de permanente interkabi-
nettenwerkgroep s ta r t en  met  de
voorbereiding van een specifiek ge-
deelte voor Brussel.

Wat betreft artikel 01.02.56 van Sectie
56, van de begroting 1990 de post
Allerhande uitgaven en tussenkom-
sten in de kosten van gemeenten en
OCMW’s in het kader van de strijd
tegen kansarmoede, is hetzelfde kre-
diet ingeschreven als voor 1989, na-
melijk 500 miljoen. Dit krediet
wordt, net zoals vorig jaar, verdeeld
onder de gemeenten en de OCMW’s
die onder de voogdij van de Vlaamse
Executieve vallen.

Ik beklemtoon dat mijn interpellatie
is ingegeven door mijn grote be-
zorgdheid over de wijze waarop de
Vlaamse Gemeenschap in deze zaak
haar standpunt bepaalt of juist niet
bepaalt over culturele materies op in-
ternationaal vlak.

Kan Minister Lenssens ons meedelen
of er dan toch een beslissing is geno-
men om in de begroting 1990 die
reeds werd goedgekeurd, vooralsnog
een bedrag vrij te maken voor de ver-
betering van de kansarmoede in
Brussel. Zoniet, op welke manier zal
de Executieve dan concreet een ant-
woord geven op een vraag die niet
alleen door mij is gesteld, maar ook
door de heer Anciaux en door Minis-
ter Weckx.

De houding van de Vlaamse Cultuur-
minister is in dat opzicht tekenend en
een schoolvoorbeeld van hoe het niet
moet.

Ten slotte, deel ik mede dat de
Vlaamse Executieve inzake eventue-
le aanpassingen van de begroting
1990, nog geen beslissingen heeft ge-
nomen.

Vervolgens wens ik, aan de hand van
de notulen van de beraadslagingen
van de Conseil de Coopération Cul-
turelle, aan te tonen dat er geen de-
finitieve beslissing werd genomen
over de zetel van de Stichting en zelfs
niet eens over de oprichting zelf, om-
dat volgens de CDCC er grote twij-
fels bestaan over haar solvabiliteit.

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord. De Voorzitter : Het incident is geslo-

ten.
Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik wil vooraf
het geachte lid verzoeken, wanneer
hij een vraag wenst te stellen over
een verklaring van één van mijn col-
lega’s, zich dan tot die collega te rich-
ten. De vraag die hij mij stelt heeft
immers niets te maken met de verkla-
ring van mijn collega.

INTERPELLATIE (R.v.O. art. 72)

Interpellatie van de heer L. Vanho-
renbeek tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de op te richten Europese Stich-
ting van de Poëzie

Tevens stip ik aan dat de vooropge-
stelde vergadering van 13 en 14 no-
vember 1989, waarop de Voorzitter
en Algemeen Secretaris van de Euro-
pese Vereniging ter Bevordering van
de Poëzie waren uitgenodigd, met
een doodgewone circulaire en zonder
eigenlijke motivering werd uitgesteld
tot maart 1990. Dit alles wijst erop
dat er geen beslissingen zijn, noch
over de oprichting, de financies, de
banden met de Raad van Europa,
noch over de zetel zelf.

De Vlaamse Executieve heeft voor
1990 de middelen voor armoedebe-
strijding op de begroting Welzijn en
Gezin, meer bepaald sectie 56, ver-
hoogd. In het bijzonder de toelage
aan diensten en instellingen voor re-
sidentiële welzijnszorg werd opge-
trokken van 97,3 miljoen in 1989 tot
149,5  miljoen in 1990, hetzij een ver-
hoging met 54 ten honderd.

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Vanhoren-
beek tot de heer Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
op te richten Europese Stichting van
de Poëzie.

Ten slotte wens ik de reden naar vo-
ren te brengen waarom de Vlaamse
Gemeenschap, los van de Franse Ge-
meenschap en zonder inmenging in
de Vlaamse culturele materie op in-
ternationaal vlak, de kandidatuur
van het Europees Poëziecentrum te
Leuven als zetel van de Stichting
moet voordragen.

Brussel zal hiervan meegenieten,
daar het een gemeenschapsaangele-
genheid betreft.

De heer Vanhorenbeek heeft het
woord.

In het kader van de verdere noodza-
kelijke uitbouw van de migranten-
voorzieningen zullen de Brusselse
initiatieven eveneens meer middelen
Ontvangen. Dit is trouwens nu reeds

De heer L. Vanhorenbeek (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, in de eer-
ste plaats dank ik de Minister voor
de informatie die hij mij bezorgde als
antwoord op mijn vraag over de be-

In zijn antwoord op mijn vraag van
25 september 1989 verklaart de Mi-
nister dat er in de vergaderingen van
de Raad van Europa alleen sprake is
van een Belgische delegatie en bijge-
volg van een Belgisch standpunt,
vastgesteld tijdens de vergadering
van 12 juli jongstleden op het Minis-
terie van Buitenlandse Zaken.

Vlaamse Raad
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Vanhorenbeek

Wij wensen te weten hoe dit stand-
punt tot stand kwam en hoe het Cen-
trum te Brussel wordt gekoppeld aan
dat van Leuven, terwijl het Centrum
te Leuven een Europees Centrum is
en niet wenst te worden gekoppeld
aan welk ander centrum ook ?

Heeft de Vlaamse Gemeenschap op
het departement van Buitenlandse
Zaken de kandidatuur van het Euro-
pees Centrum te Leuven voorgedra-
gen ?

Zoniet, welke waren de redenen om
dat niet te doen ?

Zo ja, op grond van welke redenen
heeft de Vlaamse Gemeenschapsaf-
gevaardigde die kandidatuur inge-
trokken ?

Indien de Franse Gemeenschap niet
instemde met het Europees Poëzie-
centrum als kandidaat en mede wei-
gert om de kandidatuur van een in
Vlaanderen gevestigde Europese in-
stelling voor te dragen, dan beschou-
wen wij die houding als een inbreuk
op de Vlaamse souvereiniteit inzake
de culturele materies, zoals vastge-
legd in de Grondwet, zelfs als een
bewuste inmenging in Vlaamse bin-
nenlandse aangelegenheden. Over
dat punt kan er met de Franse Ge-
meenschap niet worden genegocieerd
om tot een zogenaamd Belgisch
standpunt te komen.

Mijnheer de Minister, wij betwisten
nogmaals de grondwettigheid van dit
standpunt waarnaar de Vlaamse Ge-
meenschapsminister refereert in zijn
antwoord op mijn vorige parlemen-
taire vraag.

Naar aanleiding van dit voorbeeld
wensen wij tot een duidelijk en on-
dubbelzinnig en door de Vlaamse
Raad goed te keuren protocol te ko-
men over de besluitvorming van de
Belgische standpunten met betrek-
king tot Vlaamse culturele materies
op internationaal vlak.

Het basisbeginsel van dit protocol
moet er een zijn van niet-inmenging.
Het is immers onduldbaar dat Vlaan-
deren door de houding van de Franse
Gemeenschap gefnuikt wordt in de
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behartiging van zijn buitenlandse be-
langen.

Daarom vraag ik de Minister op zijn
stappen terug te keren en zijn af-
gevaardigde de opdracht te verlenen
de kandidatuur van de Europese
Poëzievereniging voor te dragen voor
de zetel van de op te richten Stich-
ting.

Tevens wens ik op te merken en zelfs
aan te klagen hoe er, zonder informa-
tie door de Vlaamse Gemeenschap
noch door de Raad van Europa, be-
slissingen worden voorbereid en ge-
nomen over de hoofden heen van de
betrokken centra. De grote poëzie-
centra in Europa, met name die van
Struga in Joegoslavië, van Eding-
burgh in Schotland, het Centro Mon-
tale te Rome, het Maison de la Poé-
sie te Parijs, zij worden volstrekt ge-
negeerd en in onwetendheid gelaten.

Het Europees Poëziecentrum moet
op eigen houtje de informatie trach-
ten te verzamelen en heeft het gevoel
steeds achter de feiten aan te hollen.

We vragen de Minister officieel pro-
test aan te tekenen tegen deze gang
van zaken bij de Algemeen Secretaris
van de Raad van Europa te Straats-
burg.

Waarom grijpt de Vlaamse Gemeen-
schap hier niet de unieke kans om
het Centrum te Leuven te verdedigen
en voor te dragen, goed wetend dat
dit Centrum wel over de nodige sol-
vabiliteit beschikt, onder meer door
de financiële steun van de Vlaamse
Gemeenschap zelf, van de Europese
Commissie, van de Belgische Rege-
ring, van belangrijke sponsors en
door de eigen middelen. Die midde-
len bedragen nagenoeg evenveel als
de eenmalige gift van de Nederlandse
provincie Limburg voor een Stichting
die niet over personeel beschikt, niet
over een bibliotheek, niet over erva-
ring, in feite over niets, vermits ze
nog moet worden opgericht.

Na al die gegevens krijgen wij het
gevoel dat de Vlaamse Gemeen-
schapsminister van Cultuur zich ver-
schuilt achter het zogenaamde Bel-
gische standpunt om het Europees
Centrum te Leuven niet te hoeven
voordragen. Vandaar onze vraag
naar de argumenten.

Oprichting Europese Stichting Poëzie

Welke zijn de redenen om het Euro-
pees Poëziecentrum voor te dragen ?

Het Centrum is erkend door het Eu-
ropees Parlement, al sinds 1983, door
de Europese Commissie, door ver-
schillende belangrijke internationale
culturele fondsen, door de UNES-
CO, door de Belgische Regering, bij
koninklijk besluit van 1984, door de
Vlaamse Gemeenschap, de Provincie
Brabant en zelfs door de Franse Ge-
meenschap, waarvan het subsidies
ontvangt.

Juridisch is het een vereniging met
rechtspersoonlijkheid naar Belgisch
recht, nog steeds vallend, althans pri-
vaatrechtelijk onder de nationale
wetgeving.

De vereniging is al meer dan tien jaar
werkzaam, bezit een gespecialiseerde
bibliotheek van meer dan 10.000
boekdelen, geeft een internationaal
tijdschrift uit en boeken die over heel
de wereld worden verspreid ; ze heeft
in literaire kringen grote bekendheid
gekregen en wordt tot in Latijns-
Amerika gewaardeerd om haar werk.

Het bestuur en de verschillende
werkgroepen zijn samengesteld uit
Nederlandstalige en Franstalige le-
den met de Belgische nationaliteit en
met leden uit een twintigtal Europese
landen. Het is bovenal een Vlaams
initiatief dat beheerd wordt door Vla-
mingen volgens door het Europees
Parlement voorgeschreven algemene
normen, die vooral gericht zijn op de
Europese culturele verscheidenheid
en het respect voor de filosofische en
ideologische levensovertuigingen.

- De heer H. Suykerbuyk, Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op.

Het project is in Vlaanderen gesi-
tueerd en hoopt hier voor zijn Euro-
pese uitbouw, op Vlaamse gastvrij-
heid of gastvrijheid in het eigen land
en op belangenbehartiging.

Wat dat laatste punt betreft, voelt de
Vereniging zich op ernstige wijze te-
kort gedaan en zelfs gekrenkt. De
Raad van Bestuur van de Vereniging,
waarin zeven landen zetelen, legt er
de nadruk op dat de Vereniging Eu-
ropees is en voor de verwezenlijking
van haar doelstellingen niet afhanke-
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Vanhorenbeek

lijk wil worden gemaakt van welk
land dan ook. Daarom heeft ze zelf
haar eigen kandidatuur voorgedra-
gen te Straatsburg, maar ze verwacht
van het gastland, waar ze wortel
heeft geschoten, respect en steun
voor haar verdere ontwikkeling,
vooral in Europese vergaderingen,
waar alleen afgevaardigden van na-
ties kunnen zetelen.

1992 staat voor de deur. Als de
Vlaamse Gemeenschap er niet toe in
staat is om voor Europese initiatie-
ven, die door Vlamingen werden ge-
nomen, ontwikkeld en beheerd en
die op haar bodem zijn gevestigd, zo-
als het Europees Poëziecentrum te
Leuven, in de bres te springen op
internationale bijeenkomsten, dan
vragen we ons af hoe ze de eigen
cultuur zal kunnen verdedigen in Eu-
ropa. Me zo’n nefaste en lakse hou-
ding wordt de Vlaamse cultuur inter-
nationaal van de kaart geveegd.

Om al die redenen vraag ik met aan-
drang aan de Gemeenschapsminister
van Cultuur en aan de ganse Vlaamse
Executieve het Europees Poëziecen-
trum te Leuven voor te dragen te
Straatsburg als kandidaat voor de ze-
telvan de op te richten Stichting van
de Poëzie. (Applaus)

BEGROETING VAN EEN BUI-
TENLANDSE DELEGATIE

De Voorzitter : Sta me toe de heer
Moulin, lid van de Quaestuur van de
Assemblée van Marokko in ons mid-
den te verwelkomen. (Applaus)

INTERPELLATIE (R.v.O. art. 72)
(Voortzetting)

Interpellatie van de heer L. Vanho-
renbeek tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister  v a n Cultuur,
over de op te richten Europese Stich-
ting van de Poëzie (Voortzetting)

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Vlaamse  Raad
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Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de interpel-
latie van de heer Vanhorenbeek is
buitengewoon interessant. Zij inspi-
reert tot een bredere reflectie om-
trent de mogelijkheden van de
Vlaamse Gemeenschap tot positione-
ring op het internationaal forum.

Wij gaan hier echter niet debatteren
over wat op het ogenblik aan de orde
is in de parlementaire Commissie die
zich buigt over de derde fase van de
staatshervorming. Wij gaan het ook
niet hebben over de vraag of het al
dan niet wenselijk is verdragsrechte-
lijke bevoegdheid te geven aan de
Gemeenschappen en Gewesten. Het
is nu eenmaal een feit dat in de Raad
van Europa en de daaraan gelieerde
organen slechts nationale vertegen-
woordigingen gelden. Men kan dit
betreuren maar wij moeten het spel
spelen volgens de regels.

In de Belgische context worden er,
voorafgaand aan de Europese verga-
deringen, steeds coördinatievergade-
ringen georganiseerd door het Minis-
terie van Buitenlandse Zaken waarbij
de drie Gemeenschappen van België
een gezamenlijk standpunt bepalen.
Ik kom daar straks nog even op te-
rug.

Sta me toe eerst nader in te gaan op
het specifieke probleem dat collega
Vanhorenbeek nauw aan het hart
ligt, namelijk de Europese Poëzie-
stichting en de kandidatuur van Leu-
ven dienaangaande.

Op de coördinatievergaderingen in-
zake de standpuntbepaling omtrent
de zetel van de op te richten Europe-
se Poëziestichting bleek, naast de Eu-
ropese Vereniging ter Bevordering
van de Poëzie te Leuven, een gelijk-
lopend Franstalig initiatief te be-
staan, gevestigd in de Koninklijke Bi-
bliotheek van Brussel.

De Vlaamse vertegenwoordiging op
deze coördinatievergaderingen acht-
te het wenselijk het Nederlandse
voorstel om de kandidatuur van
Maastricht in te dienen voor de ves-
tiging van de zetel, te steunen. Twee
redenen . werden daarvoor aange-
voerd.

Een eerste niet onbelangrijke reden
was dat Leuven zijn kandidatuur nog
niet officieel had ingediend. Ik heb

Oprichting Europese Stichting Poëzie
Begroting buitenlandse delegatie

vorige week met de heer Van Itter-
beek gesproken. Hij heeft ruiterlijk
toegegeven dat Leuven te laat was
om zijn kandidatuur te stellen.

Een tweede, eveneens niet onbelang-
rijke reden was dat Maastricht tot het
Nederlandstalige gebied behoort zo-
dat samenwerking met Leuven via de
Taalunie mogelijk blijft.

Wij moeten consequent zijn. Wan-
neer wij met het oog op de uitdaging
van Europa 92 op het vlak van de
cultuur ervan uitgaan dat wij als
Vlaamse Gemeenschap die uitdaging
best kunnen aangaan met een bond-
genoot, in casu met Nederland, moe-
ten wij in verband met de kandida-
tuurstelling van Maastricht niet ge-
wagen van het verre buitenland. Wij
moeten op het internationale forum,
vooral op het vlak van de Raad van
Europa en van de Europese Ge-
meenschap een dergelijke uitdaging
kunnen aangaan samen met Neder-
land. Dan kunnen wij optreden na-
mens 20 miljoen Nederlandsspreken-
den in de Europese Gemeenschap.
De nodige stappen en de vereiste
procedures moeten in het kader van
de Taalunie kunnen worden voorbe-
reid.

De twee argumenten, namelijk de af-
wezigheid van de kandidatuur van
Leuven en het feit dat Maastricht be-
hoort tot het Nederlandstalige ge-
bied, worden nog versterkt door het
feit dat Nederland bereid is een aan-
zienlijke financiële bijdrage te leve-
ren en infrastructurele ondersteuning
te bieden voor Maastricht.  De
Vlaamse Gemeenschap kon dat toen
niet bieden en dit vormt ook nu nog
een knelpunt. De kandidatuur van de
stad Leuven om als zetel te fungeren
zou altijd een kostprijs hebben verte-
genwoordigd van ongeveer 20 mil-
joen. De stad Maastricht bood een
bepaalde infrastructuur aan en ook
de provincie Nederlands Limburg
stelde een aanzienlijke financiële on-
dersteuning voor.

De heer L. Vanhorenbeek
slechts eenmalig.

: Dat was

Minister P. Dewael : Inderdaad, het
was slechts voor een periode van drie
jaar, maar het financieel aanbod was
er toch.
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Dewael

Men moet weten wat men wil. Indien
men de begroting Cultuur van de
Vlaamse Gemeenschap goedkeurt
binnen de Vlaamse Raad en er voor
ongeveer 120 miljoen kredieten wor-
den voorzien voor het internationaal
cultureel beleid, dan moet men keu-
zes maken. Het volstaat niet een kan-
didatuur te stellen op Europees of
internationaal plan. Als men A zegt,
moet men ook B zeggen. Men moet
immers goed beseffen dat aan derge-
lijke functie kosten verbonden zijn
die op de begroting van cultuur moe-
ten worden geïmputeerd. Op dat
ogenblik was ik er helemaalniet ze-
ker van die financiële middelen te
kunnen inbrengen.

De heer Vanhorenbeek heeft toen
het initiatief genomen om een voor-
stel van resolutie in te dienen in de
Vlaamse Raad. Dat voorstel van re-
solutie, mede ondertekend door ver-
tegenwoordigers van diverse politie-
ke fracties, maakte trouwens het
voorwerp uit van een uitvoerige be-
spreking in de Commissie voor Cul-

‘tuur van de Vlaamse Raad. Vooraf-
gaandelijk aan die bespreking heb ik
de Vlaamse Regering gevat met een
standpuntverklaring.

Op 8 juni 1989 heeft de Vlaamse Exe-
cutieve het volgende standpunt aan-
gaande dat voorstel van resolutie in-
genomen :

gezien de kandidatuurstelling van
Maastricht, Delfi en Saragossa als ze-
tel van deze vereniging ;

gezien de wezenlijke financiële en in-
frastructurele hulp van de stad Maas-
tricht en de provincie Nederlands
Limburg ;

gezien de lokatie van Maastricht in
het Nederlandse Taalgebied ;

gezien de unanimiteit van de voorbe-
reidende werkgroep nopens de kan-
didatuur van Maastricht ;

zou ik uitsluitsel vragen aan mijn col-
lega van WVC inzake zijn houding
ten opzichte van de Maastrichtse
kandidatuur.

Eén en ander bleef aanvankelijk on-
duidelijk, waarschijnlijk wegens het
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ontslagnemende Nederlandse kabi-
net, maar in september 1989 bleek
Nederland alleszins zéér terughou-
dend voor wat de hulp vanuit de cen-
trale overheid betreft.

Op dit ogenblik, één week na de
jongste vergadering van de CDCC
blijkt men, zowel wat de Europese
initiatiefnemer als de Nederlandse
overheid betreft, niet geneigd de fi-
nanciële lasten van de Maastrichtse
zetel te willen overnemen na drie
jaar, periode waarna stad en provin-
cie hun steun zullen staken.

De toestand is dus de volgende :
Maastricht heeft zich kandidaat ge-
steld en samen met de provincie Ne-
derlands Limburg financiële steun
aangeboden voor een periode be-
perkt tot drie jaar. Het WVC is ech-
ter niet bereid om na drie jaar die rol
over te nemen en ook de Europese
initiatiefnemers staan daar zeer hui-
verig tegenover.

Met andere woorden, er is een beetje
een patsituatie ontstaan. De beslis-
sing in het Comité-directeur is uitge-
steld tot juni eerstkomend en de in-
druk die de vertegenwoordigers van
de Vlaamse Gemeenschap in dit Co-
mité hebben, is dat dit Europese ini-
tiatief zijn slaagkansen zienderogend
ziet verkleinen.

De interpellant stelt dat wij op die
feiten toekijken zonder intiatieven te
nemen en dat ik mij wegsteek achter
de Belgische positie. Daar vergist hij
zich geen klein beetje. Om te trach-
ten het dossier te deblokkeren heb ik
de heer Van Itterbeek van het Cen-
trum te Leuven bij mij geroepen en
heb ik erop aangedrongen dat hij
nieuwe contacten zou leggen met ge-
lijkaardige Europese centra om een
soort beurtrolsysteem te gaan uitwer-
ken, waarbij afwisselend elke Euro-
pese vereniging ter zake de rol van
coördinator op zich zou nemen en dat
voor de duur van een specifiek pro-
ject.

Met een beurtrolsysteem kan de
voorhanden zijnde know-how  in elk
centrum worden gevaloriseerd en
kan men de kostprijs voor elk cen-
trum reduceren, want - mijnheer
Vanhorenbeek, ik kom daar nog op
terug - het volstaat niet, gelet op
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de gewijzigde situatie en de vermin
derde haalbaarheid vanuit Maas-
tricht, om nu victorie te kraaien en
nu gewoonweg de kandidaatuur van
Leuven stellen.

Als ik de kandidatuur van Leuven
thans opnieuw laat indienen door
mijn vertegenwoordiger binnen het
Comité-directeur, dan moet u goed
weten - u stemt ook over mijn be-
groting - dat daar financiële reper-
cussies aan verbonden zijn. De heer
Van Itterbeek gaat mijn voorstel uit-
werken om het financieel haalbaar te
maken. Daarvoor zal hij de komende
dagen en weken contacten leggen
met zijn Europese collega’s. Wan-
neer men daar een consensus zou
kunnen bereiken, dan stel ik dat
beurtrolsysteem voor op de eerstvol-
gende vergadering van het Comité-
directeur.

Het tweede deel van uw interpellatie,
mijnheer Vanhorenbee k was meer al-
gemeen bedoeld. U hebt gevraagd in
welke mate wij als Vlaamse Gemeen-
schap beter op de bal kunnen zitten
en op het Europese niveau beter on-
ze identiteit kunnen beklemtonen en
zelf initiatieven nemen en ondersteu-
nen. U hebt de vraag gesteld naar de
wenselijkheid van een protocol met
betrekking tot de besluitvorming in
culturele aangelegenheden binnen in-
ternationale organisaties. In dat ver-
band kan ik u het volgende meede-
len.

Er is een gedragscode in de maak die
de vertegenwoordiging van de Ge-
meenschappen in internationale or-
ganisaties wil regelen. Binnen de
Vlaamse Executieve berust ter zake
de verantwoordelijkheid bij Minister
Geens, als coördinerend Minister van
Externe Betrekkingen.

De administratieve procedure voor
het tot stand komen van deze ge-
dragscode is quasi rond. Deze ge-
dragscode regelt de bepaling van de
inhoudelijke standpunten, binnen el-
ke Gemeenschap, tussen de Ge-
meenschappen onderling en de infor-
matie ten aanzien van het Departe-
ment Buitenlandse Zaken.

Het Departement van Buitenlandse
Zaken zou in deze gedragscode in fei-
te gereduceerd worden tot een soort
stemknopje.
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Deze gedragscode zal door de drie
Executieven worden goedgekeurd en
daarna aan de Vlaamse Raad worden
voorgelegd. Dit laatste neemt echter
niet weg dat wij wel de mogelijkheid
hebben, los van de coördinerende be-
voegdheid van de Voorzitter van de
Executieve, tot het voeren van een
internationaal cultureel beleid. Ik
heb gewezen op de beperktheid van
de kredieten, met name circa 120 mil-
joen frank. Maar, binnen de culturele
akkoorden en voortgaande op ad
hoc-projecten en dergelijke, slagen
wij er wel degelijk in om op het inter-
nationale en, vooral op het Europese
forum, onze Vlaamse identiteit te be-
klemtonen.

Hierbij verwijs ik naar het Ensor-
jaar, dat op dit ogenblik in Parijs
doorgaat. Ter zake geven wij niet al-
leen inhoud aan een cultureel ak-
koord met Frankrijk door een grote
prestigieuse Ensor-tentoonstelling in
het Petit Palais te Parijs te organise-
ren, maar aan die kapstok worden
tevens andere culturele projecten op-
gehangen. Een gans jaar zal men in
Parijs worden geconfronteerd met de
meest uiteenlopende uitingen van on-
ze kunsten.

Ten slotte meen ik reeds een ant-
woord te hebben gegeven op de der-
de bekommernis van de heer Vanho-
renbeek,  met name de culturele uit-
daging op het niveau van Europa.
Dat laatste bekommert mij ten zeer-
ste. Binnen de Taalunie hebben col-
lega Coens en ikzelf meermaals deze
problematiek aan de orde gebracht.
Het is inderdaad van wezenlijk be-
lang dat Vlaanderen en Nederland
nauwer zullen samenwerken en de
Europese uitdaging samen zullen
aanpakken.

In antwoord op een vraag, zoëven
gesteld door de heer De Beul, heb ik
onderstreept dat het wellicht noodza-
kelijk zal zijn dat een culturele para-
graaf zal worden opgenomen in het
Europees verdrag zelf.

Het is mijn vaste overtuiging dat wij
moeten redeneren vanuit de culturele
pluriformiteit die Europa kenmerkt,
wat impliceert dat daarin de eigen

identiteit van elkeen wordt gegaran-
deerd.

Andermaal ingaand op het budget-
tair aspect ligt het in de verwachting,
gelet op het feit dat Brussel een Eu-
ropese hoofdstad is, dat tal van Euro-
pese culturele initiatieven hun zetel
in Brussel of in Vlaanderen zullen
willen vestigen. Vaak echter wordt
dan ook aan de Vlaamse Gemeen-
schap de factuur gepresenteerd.
Hierop zonder meer ingaan zou toe-
geven zijn aan een modetrend, waar-
aan ik niet meedoe.

Daarom stel ik het volgende voor.

Een, elk initiatief met Europees ka-
rakter waarvoor aan de Vlaamse Ge-
meenschap om een tussenkomst
wordt gevraagd, moet ook aantoon-
baar een verrijking zijn voor het
Vlaams cultureel leven.

Twee, het gaat ook niet op dat de
Europese initiatieven enkel door de
Vlaamse Gemeenschap zouden wor-
den gefinancierd. Ik wil daarmee zeg-
gen dat een bijdrage vanuit de Euro-
pese instellingen en/of vanuit de an-
dere landen eveneens noodzakelijk
is.

Ik geef een recent voorbeeld met na-
me EUR-image. In dat verband heb-
ben wij - dat is enorm belangrijk
voor de Vlaamse Gemeenschap - op
het vlak van de beeldindustrie - de
kandidatuur van Vlaanderen en
Brussel gesteld en ook bekomen.
Wanneer men A zegt moet men ech-
ter ook B zeggen. Dit impliceert het
huren van kantoorruimte, het aan-
werven van personeel en dergelijke
meer.

Vanuit de Vlaamse Gemeenschap
kan men onmogelijk alle initiatieven
positief beantwoorden.

Die initiatieven moeten aan twee cri-
teria voldoen. Het betrokken initia-
tief moet een verrijking betekenen
van de Vlaamse Cultuur. Om een fi-
nanciële tegemoetkoming te overwe-
gen vind ik dat de Europese instan-
ties en/of de andere deelnemende
landen ter zake ook een financiële
bijdrage zouden moeten leveren. Zo-
doende kan men komen tot een soort
partnership.

Collega Vanhorenbeek, ik denk dat
u zich enigszins vergist wanneer u
mijn optreden in kwestie, specifiek te
Leuven maar ook in het geheel van
de problematiek, betitelt als een
schoolvoorbeeld van hoe het niet
moet.

Ik ben van oordeel dat ik door mijn
antwoord heb aangetoond dat het
niet anders kon. Dit is maar goed
ook. (Applaus bij de meerderheid)

De Voorzitter : De heer Vanhoren-
beek heeft het woord.

De heer L. Vanhorenbeek : Mijn-
heer de Voorzitter, ik dank de Minis-
ter voor zijn degelijk antwoord en
voor de aankondiging van enkele ini-
tiatieven. Toch wens ik nog een klei-
ne verduidelijking.

Mijnheer de Minister, u hebt aan de
heer Van Itterbeek, directeur van het
Centrum te Leuven, de opdracht ge-
geven contacten te leggen met andere
Europese centra om te zien in hoever
een beurtrolsysteem mogelijk zou
zijn. De heer Van Itterbeek is be-
trokken partij. Ware het niet beter
indien u, als Minister van Cultuur,
aan de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, bevoegd voor Externe
Betrekkingen, die opdracht zou ge-
ven ? Nu is het de betrokken partij
zelf die met andere centra contact
neemt. Men zou toch meer gezag
kunnen uitoefenen indien de vraag
van land tot land, van cultuur tot cul-
tuur, zou worden gesteld.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael : Mijnheer de
Voorzitter, het geven van een op-
dracht aan de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve stelt voor mij
geen enkel probleem. Ik twijfel ook
niet aan zijn gezag ter zake.

Om evidente redenen wil ik er hier
toch voor pleiten dat vanuit de be-
trokken sectoren eerst een overeen-
komst zou worden bereikt inzake het
beurtrolsysteem. Dit betekent dat de
heer Van Itterbeek, ook al is hij be-
trokken partij, eerst die mogelijkheid
uittest bij zijn voorzitters-collega’s
van andere Europese centra. Indien
men een dergelijk beurtrolsysteem
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wenst, dient men die overeenkomst
bekend te maken aan de politieke
overheid.

Dan moet de betrokken overheid op
de proppen komen  en dat systeem,
waarover dan een consensus zou be-
staan, inleiden via de Vlaamse verte-
genwoordiger bij het desbetreffend
Comité-directeur.

De heer Van Itterbeek vond het ook

een wijs voorstel om eerst zelf even aan het einde gekomen van onze
het terrein te verkennen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

werkzaamheden voor  vandaag.

Wij komen morgen om 14 uur op-
nieuw bijeen om onze agenda verder
af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
15.30 uur.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij

.
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